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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                       Dijous, 21 de juliol de 2016 
Acta núm. 8/2016                                                                                               1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. ROSA-MARÍA 
FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I REINA, SR. JORDI JIMÉNEZ 
HORCAJADAS, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. 
GEMMA BADIA CEQUIER, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS 
GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SRA. GUADALUPE DEL RÍO 
REYES, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. 
MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SR. MIGUEL HERRERA DÍAZ, SR. JUAN-CARLOS 
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, 
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-un de juliol de dos mil setze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel 
secretari, sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, set minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
Aprovar les actes núm. 6 (extraordinària, corresponent a la Memòria d’activitats, per part del 
Síndic Municipal de Greuges, de l’any 2015) i núm. 7 (ordinària), ambdues de data 30 de juny 
de 2013.   
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM. 
11/2016 DEL PRESSUPOST GENERAL 2016 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ  
 
Antecedents : 
 
1-Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà 
per a l'exercici 2016, en sessió celebrada el dia 17 de desembre de 2015. 
 
2-Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit entre aplicacions amb àrees de despesa diferents. 
 
3-Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat 
en part per Baixes d'altres partides de despesa i en part per l'aplicació de Romanent de 
Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2015. 
 
4-Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que el crèdit previst per aquestes despeses és insuficient, sent necessària la tramitació 
d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant suplement de crèdit finançat amb 
aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2015. 
 
5-Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
Fonaments de Dret :  
 
1.-Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.  
 
2.-Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
 
3.-Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a 
l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àmbit de Nova Governança 
i Economia i Promoció de la Ciutat, l'adopció del següent  
 
ACORD:  
 
Primer .- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit del 
Pressupost de l’Ajuntament 2016, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per 
un import total de 45.000 €, d’acord amb l’estructura següent: 
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Segon- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost de 
l’Ajuntament 2016, finançat amb aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals 
de l'exercici 2015, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per un import total de 
405.000 €, d’acord amb l’estructura següent: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tercer.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost 
de l’Ajuntament 2016, finançat en part per Baixes d'altres partides de despesa i en part per 
l'aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2015, amb el detall 
per aplicacions que figura a continuació i per un import total de 1.260.717,18 €, d’acord amb 
l’estructura següent: 
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Quart.- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al·legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm 11/2016 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2016. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU), sis (6) en 
contra (4 C’s i 2 GSSP) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
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Després de l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va 
intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans, per 
manifestar que en la partida relativa a l’electricitat dels edificis administratius hi 
havia una transferència negativa, és a dir, una baixa de 40.000 € i, ja en el seu dia, 
la formació política que representa havia advertit que trobava que hi havien 
partides inflades amb l’objectiu de després poder fer una redistribució d’aquests 
recursos, qüestió que consideraven s’havia d’evitar ajustant les previsions el 
màxim possible a la realitat. 
 
A més, trobava a faltar la qüestió de l’arranjament dels carrers de Gavamar els 
quals estaven amb molt mal estat. Dit això, va avançar que s’abstindrien. 
 
 
El sr. Tort va respondre que l’equip de govern tractaria d’afinar més la previsió del 
pressupost per tal que no succeïssin aquests desajustos.  D’altra banda, digué que 
la campanya d’asfaltat estava prevista a tota la ciutat i s’anava fent en funció de les 
necessitats de cada barri 

 
 
3 - APROVACIÓ D’UNA BONIFICACIÓ DEL 95% DE L‘IMPOST  SOBRE 
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES A L’ INSTITUT  EL CALAMOT  
 
Antecedents: 
 
Instància de data 06/05/2016 (R.E. 10529) del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, en la que es sol·licita declarar les obres “infraestructures per la col·locació d’un 
mòdul prefabricat” en l’Institut El Calamot de Gavà, obra d’especial interès o utilitat municipal,  
l’aplicació del 95% de bonificació de l’ICIO i l’exempció de les taxes acreditatives per 
l’atorgament de la llicència així com pels tributs i altres que puguin gravar l’activitat educativa. 
 
Informe tècnic, de data 23/06/2016, de la cap de la Unitat de Llicències Urbanístiques  
 
Fonaments de Dret: 
 
Article 21.2 del TRLLRHL, d’acord amb aquest article no es poden exempcionar les taxes 
acreditatives per l’atorgament de la llicència. 
Article 103.2 del TRLLRHL. 
Ordenança fiscal núm 3 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova Governança, 
Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
Primer.- DECLARAR , de conformitat a la petició del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya (Serveis Territorials  al Baix Llobregat), les obres “infraestructures 
per la col· locació d’un mòdul prefabricat” en l’Institut El Calamot de Gavà com d’especial 
interès i utilitat municipal per concórrer-hi circumstàncies socials. 
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Segon.- APROVAR la bonificació del 95 %  en l’Impost sobre Construccions Instal·lacions i 
Obres , a les obres “infraestructures per la col· locació d’un mòdul prefabricat” en l’Institut El 
Calamot de Gavà. 
 

---------- 
 

Un cop realitzada l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, 
va intervenir el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de Gavà, Sí se 
Puede, per expressar que esperaven que la Generalitat tingués en compte la bona 
voluntat de l’Ajuntament al bonificar l’impost donat que el govern autonòmic tenia 
un deute de 2.200.000 € envers l’ajuntament.  
 
 
Tot seguit, el sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, va dir que malgrat que en seu Parlamentari s’havien 
tirat enrera els pressupostos la conselleria d’Economia feia enormes esforços per 
revertir les retallades del govern anterior. Esforços materialitzats en aquestes dos 
noves infrastructures dels dos instituts de Gavà.  
 
A més, també s’havia dut a terme la licitació del nou hospital i l’adequació de 
l’Institut de l’escola de Gavamar, en la qual havien posat traves totes les forces 
polítiques de l’oposició però, tot i el bloqueig d’una Espanya ingovernable, res no 
impediria que el govern sobiranista seguís ajudant als més febles.   
 
 
La intervenció del grup municipal de Ciutadans va anar a càrrec del sr. Miguel-
Ángel Ibáñez qui va manifestar que esperava que amb la col· laboració de tots els 
respectius grups parlamentaris poguessin tenir en aquesta sala plenària un punt 
relatiu al nou Institut de Gavamar. 
 
 
El sr. Tort va dir que també esperaven que la Generalitat els hi pagués el deute 
pendent. 
 

 
 
4 - APROVACIÓ D’UNA BONIFICACIÓ DEL 95% DE L‘IMPOST  SOBRE 
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES A L’ INSTITUT  BRUGUERS 
 
Antecedents: 
Instància de data 20/04/2016 (R.E. 8672) del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, en la que es sol·licita declarar l’obra  “4ª fase arranjament instal·lació “ en l’Institut 
Bruguers de Gavà, obra d’especial interès o utilitat municipal, i l’aplicació del 95% de 
bonificació de l’ICIO i l’exempció de les taxes acreditatives per l’atorgament de la llicència 
així com pels tributs i altres que puguin gravar l’activitat educativa. 
 
Informe tècnic , de data 28/04/2016, de la cap de la Unitat de Llicències Urbanístiques  
 
Fonaments de Dret: 
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Article 21.2 del TRLLRHL, d’acord amb aquest article no es poden exempcionar les 
taxes acreditatives per l’atorgament de la llicència. 
Article 103.2 del TRLLRHL 
Ordenança fiscal núm. 3 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova Governança, 
Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
Primer.- DECLARAR ,  de conformitat a la petició del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya (Serveis Territorials  al Baix Llobregat), les obres “4a fase 
arranjament instal·lació” en l’Institut Bruguers de Gavà com d’especial interès i utilitat 
municipal per concórrer-hi circumstàncies socials. 
  
Segon.- APROVAR la bonificació del 95 per cent en l’Impost sobre Construccions 
Instal· lacions i Obres, a les obres “4ª fase arranjament instal· lació “en l’Institut Bruguers de 
Gavà. 
 
 
5 - APROVACIÓ DE L'ACORD DE LA MESA GENERAL DE NEGO CIACIÓ SOBRE 
LA MODIFICACIÓ DE DETERMINATS ASPECTES DE L'ACTUAL ACORD DE LES 
CONDICIONS LABORALS DEL PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE  GAVÀ PER A 
L’ANY 2015  
 
Antecedents: 
 
El Ple municipal en sessió ordinària del dia 28 de febrer de 2015 va aprovar, d’acord amb el 
que preveu l'article 38 de la Llei 7/2007, de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic -actualment 
RDL 5/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de l'Estatut de l'Empleat 
Públic-, l'Acord de les condicions de treball per als empleats públics de l'Ajuntament de Gavà 
per al període 2015 subscrit en data 20 de febrer de 2015 per la Mesa General per a la 
negociació col·lectiva de les matèries comunes per al personal funcionari i per al personal 
laboral de l'Ajuntament de Gavà.. 
 
Vist l'acord subscrit en data 3 de juliol de 2016 per la Mesa General per a la negociació 
col·lectiva de les matèries comunes per al personal funcionari i per al personal laboral de 
l'Ajuntament de Gavà en referència a modificació de determinats aspectes de l'actual Acord de 
les condicions laborals del personal de l'Ajuntament de Gavà actualment vigents, segons el que 
determina l'article 38 de l'esmentat RDL 5/2015. 
 
Vist l'informe de la Secretaria General de la corporació. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet 
a l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova 
Governança, Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
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Primer.- Aprovar, d’acord amb el que preveu l'article 38 del Reial Decret Llei 5/2015, de 30 
d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de l'Estatut de l'Empleat Públic, els acords 
sobre la modificació de determinats aspectes de l'actual Acord de les condicions laborals del 
personal de l'Ajuntament de Gavà per a l'any 2015 subscrits en data 3 de juliol de 2016 per la 
Mesa General per a la negociació col· lectiva de les matèries comunes per al personal funcionari 
i per al personal laboral de l'Ajuntament de Gavà. 
 
Segon.- Comunicar aquest acord a les seccions sindicals, Comitè d’empresa i Junta de Personal 
de l’Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), cap en contra i onze (11) 
abstencions (4 C’s, 3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Va prendre la paraula el sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de govern per dir 
que s’havia arribat a un acord amb els representants sindicals i consistia en tres items. 
En un primer, incrementar el complement de destí als policies i caporals municipals. 
El segon, incrementar en un 15% l’import de les hores extres de la policia municipal 
per tal d’igualar-les amb les hores ordinàries que fins ara tenien un import superior al 
de les extraordinàries. I en un tercer, aclarir el procediment del pagament de 
compensacions que s’abonava als membres de la policia municipal en els casos 
d’assistència a judicis per motius del lloc de treball.  
 
 
A continuació, el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de Gavà, Sí se 
Puede, va dir, en primer lloc, que estaven a favor de la millora de les condicions 
laborals de totes i tots els treballadors així com de la justa retribució del personal de 
l'Ajuntament, i en aquest cas específic, del cos de la policia local.  
 
Considerava que en política era tan important el fons com la forma, perquè quan les 
formes no són correctes ni legals qui acaba veient-se perjudicat no és el polític que 
aprova alguna cosa, sinó el treballador que pot veure els seus drets recentment 
adquirits acaben minvats per culpa de la negligència dels polítics. I desgraciadament,  
ara ens trobàvem en aquesta situació.  
 
Respecte de la modificació de l'acord de les condicions laborals, que al principi hauria 
de ser alguna cosa positiu va manifestar que no comptava amb la base legal 
necessària. A més, a la modificació dels complements de destinació hi mancava la 
documentació legal per poder realitzar aquesta acció amb garanties legals que puguin 
protegir als treballadors. I de la mateixa forma succeïa amb la resta de modificacions 
de la RLT (Relació de Llocs de treball) respecte als llocs dels nostres agents.  
 
En suma, aquesta forma d'actuar afectava fins i tot a com estava elaborada la Relació 
de Llocs de Treball atès que es realitzava una modificació dels llocs de treball del cos 
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policial, sense seguir el que sol·licita la Llei qüestió que podria comportar que encara 
que el fons pugui ser positiu (la millora de les condicions laborals) al no ajustar-se a 
la legalitat vigent a qualsevol moment pot arribar una anul·lació del present acord. Si 
això succeís els que sortirien perdent serien els nostres agents, que veurien com 
perden els seus drets simplement perquè el govern municipal ha decidit no fer-ho de 
forma correcta.  
 
Així les coses, considerava una enorme falta de respecte cap a la policia el fet de que 
els enganyessin amb un acord il·legal que, probablement, la policia ignorava que no 
s’ajustés a la legalitat. Així doncs, en qualsevol moment l’acord podria ser declarat 
nul ja que solament feia falta que una sola persona s'enfadés amb el cos policial i 
decidís denunciar l’acord els nostres agents es veurien privats dels seus nous drets i 
obligats a retornar la retribució que durant aquest temps hagin percebut.  
 
Davant de tot l'exposat, i estant a favor del fons de la qüestió, o sigui a favor la justa 
retribució dels nostres agents de la llei, però alhora estant completament en contra de 
les formes que al no ajustar-se a dret deixen completament desprotegits als nostres 
agents, el nostre vot --digué-- serà abstenció amb la finalitat de no perjudicar els drets 
laborals de les i els empleats d'aquest ajuntament. 
 
 
Seguidament, el sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’ERC va 
manifestar que, sempre havien estat a favor de que s’arribés a un acord entre 
l’Ajuntament i els seus treballadors.  
 
Analitzant l’expedient havien vist que l’informe del secretari no era del tot 
favorable a l’aprovació de la modificació però al no ser preceptiu no es 
pronunciava sobre si es podien aprovar o no els punts. No obstant això, 
s’esmentaven deficiències greus en els informes que s’havien adjuntat per 
justificar les modificacions demandades. Sense voler entrar en detall va posar com 
a exemples que, per una banda, en relació a l'augment del complement de 
destinació dels membres de la Policia, es deia que no estava degudament motivat 
ni s'havia valorat el lloc de treball per poder justificar l'augment  (requisit per 
poder efectuar aquest augment). 
 
D’altra banda, en referència a la indemnització per assistència a judicis, es feia 
menció a que no s'havia motivat quin paràmetre objectiu es tenia en compte per 
fixar una quantia. 
 
Davant d’aquesta situació, no del tot favorable, va dir que la formació política que 
representava faria un vot d’abstenció en la votació de l’acord. 
 
 
Arribat el torn del grup municipal de Ciutadans, el regidor Miguel Ibáñez va 
expressar que en l'informe de Secretaria i Intervenció que obrava a l’expedient es 
podia llegir que no s'havien complert els terminis fixats en la circular d'alcaldia 
3/2016 per posar a la disposició d'alcaldia i Secretaria els expedients complerts per 
poder fer un anàlisis exhaustiu. 
 
Malgrat això, en relació a les qüestions que afecten a la policia local hi figurava 
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que “no és possible modificar els complements de destinació sense prèvia 
valoració del lloc de treball… no consta que s'hagi realitzat cap valoració 
objectiva del lloc de treball d'agent i caporal.” 
 
En referència als indemnitzacions per raó de servei es podia llegir: “No és motiven 
quins paràmetres objectius és tenen en compte per fixar determinades quanties i 
no d'altres”. 
 
També s'indicava als informes que “És voluntat modificar el regim retributiu de 
determinats llocs de treball, però aquests canvis han d'estat justificats i motivats, 
prèvia valoració del lloc de treball, extrem que no és compleix.” 
 
Tot i saber que un dels col·lectius “ventafocs” d'aquest ajuntament era el de la 
Policia Local, no creia que un augment de nivell i de la remuneració de les hores 
extra fos la solució a la situació d'aquest col·lectiu i menys després de la lectura de 
l'informe conjunt de Secretaria i Intervenció. 
 
A més, considerava que hauria d'utilitzar-se la possibilitat de la taxa de reposició 
del 50% que Gavà podia executar i que, si en 2017 es donessin les condicions per 
poder reposar el 100% de les places, hauria de fer-se, màximament tenint en 
compte que les ultimes notícies apunten al fet que abans de final d'any podria 
signar-se l'acord pel qual els Policies Locals puguin jubilar-se als 60 anys sense 
reducció de les pensions, igual que podia fer-se en altres cossos de seguretat. 
 
Pel que feia a les indisposicions i malalties l'informe deia que tenia una redacció 
poc clara recordant que el règim estatuari dels funcionaris locals pel que fa als 
permisos i llicencies ha d'ésser idèntic al dels funcionaris de l'administració de la 
Generalitat. 
 
En relació a la tipologia dels permisos es feia referència a que les millores en els 
condicions corresponien al legislador autonòmic a més d'advertir del perill de les 
absències que puguin rebre el tractament d’absència no justificada.  
 
Creia que donar dies de “vacances” emmascarats d'indisposicions no hauria de ser 
la manera de negociar les condicions de treball, doncs a més de com a mínim 
fregar la il·legalitat, no creien en absolut que fos efectiva, encara que entenien que 
si no se'ls hi oferia una altra alternativa la Taula General per a la negociació de 
matèries comunes, les signés.  
 
Per tot l'anterior, va anunciar que farien un vot d’abstenció. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Tort per demanar als grups de l’oposició si coneixien 
una altra manera de millorar les condicions de la policia local diferent a la 
proposada. Assenyalà que, en el seu, dia abans de fer la proposta als representants 
sindicals, es va reunir amb el secretari i l’interventor municipal per tal de sospesar 
la viabilitat de la proposta, aquests l’hi van explicar quina era la situació i 
finalment es considerà que podia ser una proposta viable. 
 
D’altra banda, va deixar clar que en cap cas es donaven dies de festa.  
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Va explicar que el complement de destí d’un policia municipal ara passaria a ser el 
mateix que el d’una auxiliar administrativa. Així doncs, s’havia equilibrat la 
situació atenent a que el lloc de treball de policia té uns riscos majors que el d’una 
auxiliar administrativa. 
 
Pel que feia a l’increment de les hores extres del col· lectiu de la policia municipal 
ho justificà dient que determinada Jurisprudència dictaminava que les hores 
ordinàries no podien tenir un preu més alt que les hores extres. 
 
En relació a l’aclariment relatiu a la compensació per judicis digué que era una 
qüestió que ja estava prefixada. 
 
En al·lusió a la il· legalitat del procediment que havia anomenat el sr. Herrera va 
respondre que li costava de creure el que deia i el va convidar a fer propostes 
alternatives donat que la que es presentava avui era la única que s’havia trobat. 
Evidentment, --prosseguí-- hi havia molts altres assumptes a solucionar amb el 
personal de l’ajuntament però la disponibilitat pressupostària existent limitava les 
opcions. 

 
  
6 – APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES QUE HAURAN DE REGIR LA 
CONVOCATÒRIA PER A LA SELECCIÓ DEL LLOC DE TREBALL DE 
DIRECTOR/A DE SERVEIS DE L'ÀMBIT DE CIUTAT I TERRIT ORI 
-Personal directiu de l'Ajuntament de Gavà- 
 
Antecedents: 
 
El Ple de l'Ajuntament de Gavà en sessió ordinària de data 30 de juny de 2016 va aprovar, 
d'acord amb que estableix l'article 13 del Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, pel 
qual s'aprova el text refós de la llei de l’Estatut bàsic de l’empleat públic i els articles 158 i 
següents del vigent Reglament Orgànic Municipal, la creació, característiques i règim jurídic 
dels llocs de treball reservats a personal directiu de l'Ajuntament de Gavà. 
 
Com a conseqüència de l’esmentat acord plenari, a la plantilla de personal d'aquesta corporació 
actualment vigent per a l'any 2016, existeix una vacant reservada per a personal directiu 
denominada Director/a de serveis de l'Àmbit de Ciutat i Territori. 
 
L'òrgan competent per aprovar les bases per a la designació del personal directiu és el Ple de 
l'Ajuntament de Gavà, d'acord amb l'establert a l'article 162 del vigent Reglament Orgànic 
Municipal. 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del 
següent  
 
ACORD: 
 
Aprovar, conforme el que disposa la legislació vigent, les bases específiques per les quals s’ha de 
regir el procés de selecció per cobrir el lloc de treball de Director/a de serveis de l'Àmbit de Ciutat 



 12 de 59

i Territori, com a personal de caràcter directiu de l'Ajuntament de Gavà, i iniciar el procediment 
selectiu corresponent. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 2 PP i  2 CiU), dos (2) en contra 
(GSSP) i tres (3) abstencions (ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més 
vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la 
sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de govern, va dir que sobre la proposta 
presentada inicialment en seu de Comissió Informativa s’havia estat negociant, amb 
el grup municipal de Ciutadans, una de nova donant lectura dels canvis que s’havien 
introduït: el Director de Serveis assistiria a la corresponent Comissió Informativa; 
donaria informació a l’àmbit de les seves competències als regidors portaveus dels 
grups municipals; variacions en la valoració de mèrits; en la composició del Tribunal 
el president i el secretari seran funcionaris de la corporació i la resta de membres no 
estaran vinculats a l’ajuntament; i per acabar, en cap cas es publicaria la convocatòria 
abans del dia 21 d’agost. 
 
 
A continuació, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del Partit Popular, va 
manifestar que, tenint en compte que a les modificacions que s’havien efectuat a les 
Bases s’havien introduït moltes de les propostes i observacions que havien fet els 
diferents grups municipals en seu de comissió Informativa, la formació política que 
representa votaria a favor de l’aprovació de l’acord. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Miguel Herrera, del grup municipal de Gavà, Sí se Puede, 
exposà que votarien en contra de les bases, ja que des del principi el procés s'ha fet de 
forma errònia i unilateral, i opinava que des de la mateixa aprovació de la modificació 
del ROM per tal d’integrar en ell a la figura del Directiu Professional, el procés estava 
viciat. 
 
Va retreure a l’equip de govern el haver dit que volien que la figura del futur director 
fos de consens però quan els hi van proposar al desembre a través de l'escrit 
d'al·legacions, que les bases fossin aprovades per dos terços del Ple el consens ja no els 
va importar tant.  
 
No entenia com volien cobrir la plaça de Director de Serveis de l'àmbit de Ciutat i 
Territori quan ja hi havia un càrrec de confiança realitzant aquesta mateixa funció, 
llevat que ja sabessin que aquesta plaça estaria reservada per a la mateixa persona 
que ja exercia aquesta funció a dia d'avui.  
 
D’altra banda,  es tractava d’un càrrec que cobraria més de 67.000 euros anuals, és 
a dir, un sou més alt que fins i tot l'alcaldessa.  
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Per acabar, va reiterar que votarien en contra d'aquestes bases, perquè es basaven 
en una modificació del ROM que, des del seu punt de vista, era del tot incorrecta. 
 
 
Arribat el torn de la formació política d’Esquerra Republicana de Catalunya, el sr. 
Albert Massana va recordar que en l'anterior Ple van felicitar  a l'equip de govern 
per aprovar la creació, característiques i règim jurídic dels llocs de treballs 
reservats a personal directiu. 
 
Avui, tornava a felicitar pel fet de seguir en aquest procés de selecció  i va reiterar 
en la demanda de que fos un Concurs obert a tothom, on hi hagués tota la 
publicitat possible i la màxima difusió. 
  
No obstant, amb els mateixos arguments que en l’anterior Ple, en el que van dir 
que no van votar a favor del cartipàs, que és qui determina l'actual estructura 
administrativa, tornarien a fer un vot d’abstenció. 
 
 
La intervenció del grup municipal de Ciutadans va anar a càrrec del sr. Miguel-
Ángel Ibáñez, qui va dir que s’estava parlant de la selecció d'un Director d'Àrea el 
contracte de la qual duraria 6 anys, és a dir, sobrepassaria l'actual mandat 
municipal, per això consideraven que respecte d'aquestes bases hauria d'haver-hi 
un ampli consens de totes les forces polítiques presents en aquest Plenari, sobretot 
quan possiblement fos un model o establís un precedent pels altres futurs llocs de 
directius.  
 
Per això van fer una sèrie d'aportacions en la pròpia Comissió Informativa i a més 
havien seguit negociant la inclusió d'unes altres que també consideraven 
importants com era afegir entre les seves funcions la d’assistir també a les 
Comissions Informatives. del seu àmbit i informar als Portaveus sobre les tasques, 
decisions, etc. quan fos requerit per ells. 
 
També havien proposat --digué-- que s'enviessin als interessats per correu 
electrònic tota la documentació, llistats i resolucions relatives a les diferents fases 
del procés de selecció. A més, com que l’esperit de la llei era que les places fossin 
ocupades preferentment per funcionaris, havien demanat que s'augmentés la 
diferència de valoració per mes treballat entre funcionari i no funcionari. 
 
Posteriorment, s’havien acceptat modificacions relatives al tribunal Qualificador 
per tal d’augmentar la transparència en la constitució del Tribunal. D’aquesta 
manera, excepte els funcionaris d’àmbit estatal que estableix la llei, la resta no 
tindria vinculació amb Gavà. 
 
Per tal de facilitar la concurrència van entendre oportú retardar la convocatòria per 
tal que els 20 dies hàbils posteriors a la publicació estiguessin en la seva major part 
en el mes de setembre facilitant així la pluralitat en la informació a totes les 
persones que poguessin estar interessades a optar a aquest lloc. 
 
Per acabar, va dir que votarien a favor tal com van fer en el Ple del mes d'octubre, 
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quan es va aprovar la modificació del ROM i el seu grup, igual que uns altres, van 
demanar que quan es creés la figura del director desaparegués automàticament la 
de l'assessor perquè entenien que no tènia sentit aquesta duplicitat, qüestió que 
avui reiteraven. 
 
 
De nou intervingué el sr. Tort per dir que en cap cas es publicaria la convocatòria 
abans del dia 21 d’agost d’enguany al DOGC però si en el BOP i els aspirants 
disposarien de vint dies per a presentar la sol·licitud.  
 
Va agrair el posicionament mostrat pels grups de C’s i PP així com les propostes i 
negociació realitzada en la que, finalment, s’havia arribat a un consens, qüestió 
que des de l’equip de govern es tractava d’obtenir de totes les forces polítiques. 
 
Va adreçar-se al sr. Herrera per dir-li que l’acord s’aprovaria amb la majoria de 
dos terços dels membres del Ple encara que ell segur que buscava i veia altres 
coses i fins i tot estaria intentant cercar Pokemons. 
 
El sr. Miguel Herrera va demanar al sr. Tort que tingués una mica de respecte. 
 
Tot seguit, intervingué la sra. alcaldessa per demanar que tan sols era una simple 
llicència humorística i que l’equip de govern moltes vegades havia d’aguantar 
altres pitjors. 
 
  

7 - APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LL OCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2016  
 
Antecedents: 
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que 
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de 
treball o altres instruments organitzatius similars. 
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la 
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria 
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball. 
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al 
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la 
relació de llocs de treball. 
 
L’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local i 52.2.j del Decret 
Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball. 
 
De conformitat amb el que disposa l'art. 32 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d'òrgans de 
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de 
les administracions públiques i l'art. 37 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte de negociació atès que 



 15 de 59

conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les retribucions del personal, la 
classificació dels llocs de treball, els sistemes de provisió i promoció professional, així com 
d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del personal. En aquest sentit, la 
negociació del contingut de la modificació de la Relació de Llocs de Treball ha estat realitzat a 
la comissió paritària de seguiment de l'acord de condicions laborals del personal de 
l'Ajuntament de Gavà. 
 
El contingut de les modificacions són les següents: 
 

• L'Ajuntament de Gavà amb l'actuació coordinada d'altres ens i entitats públiques té 
l'objectiu prioritari d'afavorir la creació i la diversificació de l'activitat econòmica i la 
generació de llocs de treball a la població i, amb aquesta finalitat, es considera del tot 
necessari reforçar tècnicament polítiques d'empresa i emprenedoria com la planificació, 
la promoció i la dinamització d'activitats, iniciatives i els projectes empresarials 
destinats al desenvolupament del teixit econòmic local i a la millora de les polítiques 
actives d’ocupació que es duen a terme actualment a través del Centre de Suport a 
l'Empresa. 

• Fins l’any 2015, les tasques ambientals municipals a nivell tècnic eren assumides per 
tècnics de la Unitat de Sostenibilitat i Patrimoni Natural, tanmateix amb la nova 
organització municipal i, en concret, de l’Àmbit de Ciutat i Territori, aquestes tasques 
ambientals han passat a ser responsabilitat del Departament de Medi Ambient, mentre 
que els tècnics que fins ara les realitzaven han estat assignats respectivament al 
Departament d’Obres i Manteniment i a l’Àmbit de Benestar i Acció Social, i per tal de 
poder assumir aquestes funcions des del Departament de Medi Ambient, és necessari 
dotar-lo d'un tècnic de medi ambient.  
Per altra banda, la reestructuració que s'ha realitzat dins del departament de llicències 
d'obres, inspeccions, disciplina urbanística i activitats permet redefinir l'actual lloc de 
treball de tècnic/a de llicències d'activitats que ha quedat vacant recentment en el nou 
tècnic/a de medi ambient que l'organització necessita en aquests moments. 

• Recentment un lloc de treball de conserge ha quedat vacant per la jubilació del 
funcionari que l'ocupava i entre les seves funcions bàsiques descrites al manual de 
funcions constaven, entre d'altres, la gestió, el control, fer el seguiment dels documents 
que han de ser exposats al tauler d'anuncis de l'Ajuntament per les quals s'assignava 
una determinada retribució incorporada al corresponent complement específic. 
Amb la finalitat de garantir el mateix nivell de servei i de funcions que fins ara es 
realitzava des de la consergeria municipal, amb aquesta modificació de la relació de 
llocs de treball es proposa a la dotació actual de consergeria de l'edifici corporatiu 
sumar la del conserge del Centre de Suport a l'Empresa i les funcions de la gestió del 
tauler d'anuncis i edictes municipals serà realitzat entre els dos llocs de treball repartint 
a parts ingual la retribució econòmica que fins ara estava contemplada. 

• La Llei 26/2015, de 28 de juliol, de Modificació del sistema de protecció a la infància i 
a l'adolescència, que modifica la Llei orgànica 1/1996, de 15 de gener, de protecció 
jurídica del menor estableix: 

 
5. Será requisito para el acceso y ejercicio a las profesiones, oficios y actividades que 
impliquen contacto habitual con menores, el no haber sido condenado por sentencia 
firme por algún delito contra la libertad e indemnidad sexual, que incluye la agresión 
y abuso sexual, acoso sexual, exhibicionismo y provocación sexual, prostitución y 
explotación sexual y corrupción de menores, así como por trata de seres humanos. A 
tal efecto, quien pretenda el acceso a tales profesiones, oficios o actividades deberá 
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acreditar esta circunstancia mediante la aportación de una certificación negativa del 
Registro Central de delincuentes sexuales. 

• Amb la finalitat de donar compliment allò que ha estat disposat a les disposicions legals 
esmentades anteriorment, caldrà incorporar a la relació de llocs de treball pel que fa als 
llocs de treball que impliquin contacte habitual amb menors, el requisit d'acreditar 
mitjançant certificació negativa del Registre Central de delinqüents sexuals no estar 
condemnat per sentència ferme per algun delicte contra la llibertat i indemnitat sexual. 

• Per altra banda, cal donar trasllat a la relació de llocs de treball el contingut de l'acord 
de la mesa general de negociació del passat 4 de juliol d'enguany pel que fa a la 
modificació dels complements de destinació dels llocs de treball d'agent i caporal de la 
Policia Municipal. 

• Finalment, és necessari realitzar una reestructuració de determinades adscripcions de 
llocs de treball amb l'objectiu d'ajustar les necessitats organitzatives amb els efectius 
dels recursos humans disponibles en aquest moment. 

 
Vist l'informe del Cap de Recursos Humans. 
 
Vist l'informe del Secretari de la corporació i de l'Interventor municipal. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet 
a l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova 
Governança, Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.- Creació dels següents llocs de treball: 
 

• 1 lloc de treball de tècnic/a de medi natural: PEUMAPE/SPN – 03 
• 1 lloc d'auxiliar de l'Oficina d'Atenció a la Ciutadania: PRE/CM – 16La 
• 1 lloc de responsable de grup de l'Oficina d'Atenció a la Ciutadania: PRE/CM - 15 

 
Segon.- Amortització dels següents llocs de treball: 
 

• 1 lloc de treball de tècnic/a d'activitats: PEUMAPE/CASP – 13 
• 1 lloc de treball d'auxiliar administratiu/va: PRE/OA – 05c 
• 1 lloc d'administratiu/va: PEUMAPE/UPE - 04 

 
Tercer.- Modificació de l'adscripció, funcions i característiques dels següents llocs de treball: 
 

• 2 llocs de treball de conserge: PRE/CM – 11L i PRE/CM - bis 
• 1 lloc d'administratiu/va: PRE - 02  
• 2 llocs de treball d'auxiliar administratiu/va: PEUMAPE/CASP – 24 i SP-06d 
• 3 llocs de treball de tècnic superior en dret: PRE - 01b 

 
Quart.-  Modificació dels requisits per a la provisió com a conseqüència de l'aprovació de la 
Llei 26/2015, de 28 de juliol, de modificació del sistema de protecció a la infància i a 
l'adolescència als següents llocs de treball: 
 

• Conserge instal· lacions municipals: PRE/CM – 13 
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• Personal adscrit a l'Escola d'Educació Especial Maria Felip Duran: SP-36, SP-37, SP-
38, SP-39 i SP-40. 

• Personal d'educació, igualtat i joventut: SP-33, SP-34, SP-35, IC-04 i IC-07. 
• Personal de cultura i joventut: IC-06, SP-14a I SP-14b 
• Personal d'esports: SP-43a, SP-43b i SP-46 
• Personal de Serveis Socials: SP-24b, SP-25, SP-26, SP-27, SP-28F, SP-28L, SP-29, 

SP-30, SP-31 i SP-32 
 
Cinquè.- Modificació dels complements de destinació dels membres de la Policia Municipal en 
els següents termes: 
 

• Agent: GMMC-06, GMMC-11b i GMMC-19 
• Caporal: GMMC-11a I GMMC-18 

 
Sisè.- Pel que fa a la plantilla del personal es realitzen les següents modificacions: 
 

• Creació d'una plaça de personal laboral amb la categoria de tècnic/a mig adscrita al lloc 
de treball de tècnic/a d'empresa. 

• Amortització de la plaça vacant d'administratiu/va de l'escala d'administració general. 
 
Setè.- El conjunt d'aquestes modificacions no suposen un increment generalitzat de la despesa 
corresponent al capítol I del pressupost municipal de l'exercici 2016 ja que les modificacions 
que comporten un augment de la despesa de les retribucions del personal queda compensat per 
la disminució d'altres modificacions i l'amortització de determinats llocs de treball, per la qual 
cosa el resultat global de la massa salarial resta invariable. 
 
Vuitè.- La creació dels llocs de treball objecte d'aquesta modificació de la Relació de Llocs de 
Treball en cap cas suposa un increment del nombre de places de la plantilla del personal de 
l'Ajuntament de Gavà. 
 
Novè.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, al portal de transparència i al 
tauler d'anuncis de la corporació i notificar-lo al departament de Recursos Humans, a les 
seccions sindicals, Junta de Personal i Comitè d'empresa de l'Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), cap en contra i onze (11) 
abstencions (4 C’s, 3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Va prendre la paraula el sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de govern per 
explicar que en aquest acord de modificació de llocs de treball es creava la figura de 
tècnic d’empresa atenent a les necessitats de prioritzar polítiques d’empresa i 
emprenedoria, també es reorganitzava el departament de medi ambient i el de 
disciplina urbanística, fruit de la jubilació d’un conserge s’habilitava el altres a fer 
tasques de tauler d’anuncis, entre d’altres. 
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Seguidament, el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de Gavà, Sí se 
Puede, va expressar que en aquest punt de l’ordre del dia es remetien al que havien 
dit en el punt cinquè atès que ambdós estaven vinculats i tractaven de la mateixa 
qüestió. 
 
 
El sr. Albert Massana, regidor de  la formació política d’ERC, seguint la línia de la 
intervenció anterior en la que feia referència als informes de secretaria i 
intervenció que constaven a l’expedient digué que no constava en l'acta de 
negociació sindical la totalitat dels extrems que conté l'expedient de modificació de la 
RLT sobre els que s'ha negociat, és a dir, s'hi inclouen modificacions que no s'han 
negociat, o no consta que s'hagi fet, quan aquesta negociació és obligatòria per a les 
RLT que afectin condicions de treball. 
 
A més, --digué-- la documentació que ha integrat la relació de llocs de treball de 
l'Ajuntament no estava completa i li manca part dels documents necessaris que 
especifica la normativa. També mancava un estudi justificatiu de l'estructura 
administrativa o del seu organigrama funcional, i ni se n'ha fet una valoració 
objectiva. En suma, hi havia defectes de forma importants en la tramitació i la 
informació dels punts que s'havien presentat a aprovació.  
 
Tot i que l'informe no era preceptiu, i per tant, no vinculant, hi havia una 
responsabilitat de l'òrgan que ho aprovava, en aquest cas, el Ple. Per aquest motiu 
manifestà que farien un vot  d'abstenció, instant en tot cas a l'Ajuntament a esmenar 
els defectes. 
 
 
Ja en el torn del grup municipal de C’s el Sr. Miguel-Ángel Ibáñez va dir que els 
quatre punts que volia comentar del informe de secretaria i intervenció havien estat 
enumerats pel sr. Massana però a la vista de dit informe es reafirmava en la petició 
que van fer el mes de desembre de 2015 en el sentit de que l’equip de govern fes una 
valoració de tots els llocs de treball així com la confecció de l'Organigrama tant 
jeràrquic com funcional per a l’actualització i racionalització dels llocs de treball que 
evitaria segurament molts d’aquests punts que havien vingut al Ple. 
 
Per tot l'anterior va avançar que farien un vot d’abstenció.  
 
 
El sr. Tort va aclarir que una qüestió era no tenir un acord amb les seccions sindicals, 
que en aquest cas no calia, i una altra, que no s’hagués negociat, circumstància que sí 
s’havia complert doncs s’estava negociant des del mes d’abril i en alguns punts 
estaven d’acord i en altres no tant, però com que l’organització del personal competia 
a l’equip de govern no els hi calia signar cap acord. 
 
Va pregar a les forces polítiques que hi hagués una mica més de complicitat per tal de 
millorar les condicions dels treballadors municipals atès que el context actual no 
permetia prendre altre via que no fos la que emprava l’equip de govern.  
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8 - APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS PER A L'ANY 2017 
 
Antecedents: 
 
En data 6 de juliol de 2016, va tenir entrada escrit del Departament de Treball, Afers Socials i 
Famílies, ens sol·licita l'acord de Ple de l'Ajuntament pel qual s'aproven les dues festes locals 
per a l'any 2017, i que no poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies festius 
que s'indiquen a l'Ordre TSF/137/2016 de 30 de maig i publicada al DOGC núm. 7135, de 6 de 
juny de 2016, per la que s'estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya. 
 
Fonaments de Dret: 
 

• Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol. 
• Art. 37,2 de l'Estatut del treballadors que indica que de les catorze festes laborals, dues 

tindran caràcter local i 
• Decret 177/1980, de 3 d'octubre, en el qual s'estableix que les dues festes locals seran 

fixades a proposta dels municipis respectius. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet 
a l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova 
Governança, Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció dels següent 
 
ACORD: 
 
Proposar a la Generalitat de Catalunya, Departament de Treball, Afers Socials i Famílies a 
Barcelona (carrer Albareda, 2-4 de Barcelona 08004), per tal que siguin fixades les dues festes 
locals de Gavà per a l'any 2016, de la manera següent: 
 
29 de juny de 2017 (Sant Pere), dijous. 
14 de desembre de 2016 (Sant Nicasi), dijous. 
 
 
9 - NOMENAMENT NOU SÍNDIC MUNICIPAL DE GREUGES  
 
Antecedents: 
 
I.- L'Ajuntament de Gavà contempla en el Reglament Orgànic Municipal (ROM), dintre de la 
seva organització complementaria, la figura del Síndic o Sindica municipal de Greuges, com 
institució que té com a missió vetllar, dintre de l'àmbit local i el terme municipal de Gavà, pel 
respecte i defensa dels drets dels ciutadans i de les ciutadanes regulats en les lleis i en el ROM, 
especialment els drets fonamentals i les llibertats públiques. 
 
II.- El Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el dia 25 de novembre de 2010, va 
escollir al Sr. Enric Querol Marimón pel càrrec de Síndic municipal de Greuges de Gavà, per 
un període de cinc anys. El nomenament es va fer per Decret de l'Alcaldia de 15 de desembre 
de 2010. 
 
III.- Un cop exhaurit el termini pel qual va ser nomenat l'actual Síndic municipal de Greuges, 
la Junta de Portaveus proposa que sigui escollit com nou Síndic el Sr. Juan Martínez León 
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Fonament de Dret. 
 
Primer.- L'article 20 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril de Bases de Règim Local, regula 
l'organització municipal, i estableix, en el seu punt 3. que els municipis, en els reglaments 
orgànics, podran establir i regular òrgans complementaris. I l’art. 48.2. del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya estableix que poden completar la organització municipal : c) El síndic o sindica 
municipal de greuges si lo acorda el ple municipal per majoria absoluta, a proposta d'un grup 
municipal. A l'article 59 del esmentat text legal es regula la figura del síndic o síndica municpal 
de Greuges. 
  
Segon.- L'article 149 del Reglament Orgànic Municipal, aprovat definitivament per acord de 
Ple de 28 d'octubre de 2004 (BOPB 23.11.2014) contempla, dintre de la seva organització 
complementaria, la figura del Síndic o Sindica municipal de Greuges, com institució que té 
com a missió vetllar, dintre de l'àmbit local i el terme municipal de Gavà, pel respecte i defensa 
dels drets dels ciutadans i de les ciutadanes regulats en les lleis i en el ROM, especialment els 
drets fonamentals i les llibertats públiques. 
 
Tercer.- L'article 150.1 del ROM estableix que el síndic o la sindica municipal de Greuges és 
escollit pel Ple de l'Ajuntament de Gavà, a proposta de la Junta de Portaveus, per una majoria 
de les tres cinquenes parts dels seus membres, en primera votació; si no s'assoleix aquesta 
majoria, en la segona votació és suficient la majoria absoluta. I al punt 4. s'estableix que el seu 
mandat és de cinc anys. 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa al Ple de 
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció del següent acord:  
 
ACORD 
 
Escollir per al càrrec de Síndic municipal de Greuges de Gavà, per una majoria –en 
primera votació del Ple- de les tres cinquenes parts (13) dels membres de la Corporació, de 
conformitat amb el que es preveu a l’art. 48.2.c) i a l’art. 59 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, a 
proposta de la Junta de Portaveus. 
 
El nomenament de la persona escollida com a Síndic municipal de Greuges de Gavà, 
correspon a l'Alcalde i s'haurà de publicar en el Butlletí Oficial de la província, sens 
perjudici de l'efectivitat  del mateix des de la presa de possessió, que haurà de tenir lloc dintre 
del termini  dels quinze dies hàbils següents al nomenament. Abans del seu nomenament per 
part de l'Alcaldia, haurà de prestar declaració jurada de no trobar-se sotmès en cap causa 
d'incompatibilitat. En la resolució de nomenament es determinarà el nivell de dedicació, els 
mitjans que se li assignen i les compensacions econòmiques que puguin correspondre-li  
 
El mandat tindrà una duració de cinc anys, des de la data del seu nomenament, i només podrà 
cessar per expiració del seu mandat, renúncia expressa, per mort, per incapacitat sobrevinguda, 
o per condemna ferma per delicte dolòs. 
 
Les funcions i règim jurídic seran els regulats al capítol VI del Títol IV (arts. 149 a 154) del 
ROM. 
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---------- 
 
Un cop feta l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip 
de govern, va intervenir la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP per 
manifestar que avalaven la proposta que es feia de nomenament de nou Síndic de 
Greuges municipal i estaven segurs que en les seves noves responsabilitats podrà 
seguir sent un pilar de la nostra societat com ja ho havia estat en l’àmbit associatiu. 
 
Destacà que l’objectiu del nou Síndic consistia a defensar als veïns i veïnes de Gavà 
que veiessin vulnerats els seus drets, escoltar a les persones que demandessin ell seu 
ajut i actuar d’ofici quan fos convenient. Per això, --digué-- s’havia de ser imparcial i 
crític quan calgués, qualitats que reunia la persona proposada. 
 
Per concloure, digué que calia millorar la figura del Síndic per tal que la seva funció i 
tasca arribés a tots els qui la necessitaven i va desitjar molts encerts i molts expedients 
resolts durant el seu mandat 
 
 
En primer lloc des de Gavà, Sí es pot, --va dir el regidor Miguel Herrera-- van donar-
li la benvinguda al Sr. Juan Martínez com a nou Síndic de Greuges considerant que es 
tractava d’un plaer i un honor poder comptar amb algú de la vàlua del Sr. Martínez, 
persona benvolguda per les veïnes i veïns de la nostra ciutat. 
 
Afegí que el nou Síndic s'enfrontava a un repte més complex del que pogués semblar, 
perquè ara adquiria el compromís d'haver de lluitar per la gent des de dins de les 
institucions alhora que una gran responsabilitat, perquè com deia el ROM hauria de 
“vetllar pel respecte i la defensa dels drets dels i les ciutadanes”, i per a això haurà de 
“supervisar les actuacions de l'administració municipal, de les empreses de servei 
públic i de les concessionàries de serveis públics municipals”.  
 
Es tractava d’una tasca complexa i de gran responsabilitat, probablement ingrata en 
moltes ocasions, i es donarien situacions en les quals el sr. Martínez hagués de 
defensar a la gent en contra d'algunes decisions que el propi Ajuntament prengui. Per 
això, va demanar que mai oblidés que la seva missió eren les persones i no les 
institucions donat que la seva missió era tenir cura i protegir als i les ciutadanes, 
especialment quan els polítics, els treballadors de l'ajuntament, o qualsevol institució 
o ens municipal poguessin fallar.  
 
En darrer lloc, digué que tenien la convicció que s’havia escollit a la persona 
adequada per a aquesta missió i va donar novament la benvinguda al Sr. Martínez 
alhora que les gràcies per acceptar aquest nou repte i es va oferir per tot el que 
estimés necessari. 
 
 
Per part del sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’ERC, es va dir, 
de manera textual el següent: “Creiem que el síndic a de ser una figura estimada i 
temuda alhora.  
 
Es tracta  d’una institució ben consolidada  a nivell Institucional, en el si de 
l’Ajuntament, en l'àmbit de Catalunya i entre el col·lectiu de síndics i defensors de la 
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ciutadania.  Però no podem dir el mateix pel que fa al coneixement  de la ciutadania 
gavanenca.  Com els  fars, aquesta  mena d’institucions  han d’estar permanentment 
emeten  senyals i, per fer-ho, cal que  es disposin de mitjans: l’equip de persones 
involucrades directament en les funcions de defensar al ciutadà  i la disponibilitat de 
recursos econòmics. 
 
En el dia  a dia de la ciutat, l'activitat  normal i ordinària d’un Síndic consisteix  en 
l’atenció  a les persones físiques o jurídiques que manifesten sentir-se agreujades  per 
l’Ajuntament. Però hi havia una activitat extraordinària  que era la que podia endegar 
el Síndic d’ofici o aquella altra que, no  estant reglamentada, derivada de la pràctica 
quotidiana d’assistència  i assessorament a les persones, principalment les més 
necessitades o la participació activa en diversos consells i comissions de la ciutat, 
alhora que l’activitat de  foment i de representació institucional. 
 
Estem en un moment de canvi, i reiterem la proposta anual del nostre grup de que no  
s'anuncia prou l'existència d'aquest òrgan en els mitjans de comunicació, i suggerim 
que a cada Bruguers hi hagi un espai reservat on s'expliqui resumidament els casos 
que ha tractat o derivat cada mes. D'aquesta manera la gent podrà veure, realment, 
quina és la teva tasca, com es resolen els dubtes, i serà conscient que existeix aquest 
servei. 
 
El nostre grup reitera la  felicitació no només al nou síndic sinó a tot el grup que 
l'assessorarà”. 
 
 
A continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans, 
va dir que com ja s’havien dit molt sobre la figura del nou Síndic només faria 
referència a que el Síndic de Greuges municipal desenvolupava una doble funció, per 
una banda, defensava els drets dels ciutadans front a la corporació i, d’altra banda, era 
d’alguna manera també el garant del bon funcionament de l’ajuntament,  
 
Considerava que es tractava d’una figura important tant pels ciutadans, que podien 
recórrer a ella quan en tinguessin necessitat, com per a la corporació, ja que l’ajudava 
a millorar el seu sistema d’atenció i  
 
Atesa la trajectòria del Sr. Martínez dins de l’àmbit associatiu i social en la que havia 
mostrat el seu interès per la comunitat  així com les ganes de treballar estava segur 
que faria una molt bona tasca com a Síndic. 
 
 
L’alcaldessa, sra. Raquel Sánchez, va prendre la paraula per informar que, degut a un 
assumpte personal del sr. Juan Martínez, aquest no havia pogut assistir al Ple però 
havia excusat la seva absència i va voler traslladar la benvinguda que tots les forces 
polítiques li havien donat.  
 
També va afegir que el nomenament efectiu es produiria a partir de la signatura del 
decret que ella mateixa rubricaria i de la pressa de possessió que es faria durant la 
primera setmana del mes de setembre en un acte més solemne. 
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10 - RESOLUCIÓ DE L’EXPEDIENT SANCIONADOR DE REFERÈ NCIA 017/2016 – 
SANITAT PER LA TINENÇA I/O CONDUCCIÓ D'UN GOS POTEN CIALMENT 
PERILLÓS SENSE DISPOSAR DE LA LLICÈNCIA.  
Antecedents: 
 
1.- El dia 3 de març de 2015 el senyor FJS va rebre un requeriment de l’Ajuntament en el qual se li 
comunicava que havia de sol·licitar la preceptiva llicència administrativa per a la tinença i /o 
conducció de gossos considerats com a potencialment perillosos  i se l’advertia que l’incompliment 
del requeriment constituïa una infracció molt greu, per la qual cosa, en el supòsit de no presentar la 
documentació demanada s’incoaria el corresponent expedient sancionador.  
 
2.- En data 6 de maig de 2015 es va iniciar l’acord de l’expedient sancionador de referencia 3/2015 
Sanitat, però per motius organitzatius i estructurals va cadicar abans de la seva finalització. 
 
3.- Tenint en compte que el conductor de l’animal continuava estant sense llicència, en data 9 de 
març es va realitzar un nou plec de càrrecs i que va ser notificat al senyor Salinas el dia 16 de març 
de 2016. A aquest  Plec de càrrecs, l’interessat no ha presentat escrit d’al·legacions. 
 
4.- En data 21 d’abril de 2016 es va redactar la proposta de resolució de la sanció per import de 
2.405 €, que va ser rebuda per l’avi de l’interessat en data 31 de maig de 2016 i se li atorgava un 
termini de 10 dies epr formular les al·legacions que estimava oportunes. El Senyor FJS no ha 
presentat cap escrit d’al·legacions. 
 
A l’expedient existeix la següent relació de documents (exp. sancionador 017/16 i exp. 16/15-
Sanitat animal): 
 

• Informe d’intervenció policial de referència  INTER9434/2014 (21/12/2014) 
• Informe d’intervenció policial de referència  INTER737/2015 (05/02/2015) 
• Requeriment sol·licitud llicència  (R.S. 1401, de 18/02/2015) 
• Plec de càrrecs (R.S. 2499, de 15/03/2016). 

 
Fonaments de dret: 
 
1.- Els fets que contenen els càrrecs imputats poden ser constitutius de les infraccions 
administratives tipificades en l’article 18.1 de l’Ordenança reguladora de la tinença d’animals a 
Gavà, la qual va entrar en vigor el 31 de gener de 2007 (BOPB 11, del 12.01.2007), i pot ser 
sancionada amb una multa per un import mínim de 2.405 € fins a 15.025,30 €. El quadre 
d'infraccions i sancions que s'annexa a l'Ordenança preveu que aquestes infraccions poden ser 
sancionades amb multa de 2.405 €. 
 
2.- L’autoritat competent per resoldre l’expedient és el Ple de l’Ajuntament, al tenir el ple 
municipal la competència sancionadora per a la comissió d’infraccions greus i molts greus, 
d’acord amb l’article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos 
considerats potencialment perillosos.  
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Ciutat i Territori, sotmet a 
l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àmbit de Ciutat i Territori, 
l'adopció dels següents  
 
ACORDS: 
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Primer .- Imposar al senyor FJS, amb NIF _____ i amb domicili a efectes de notificacions al 
carrer __________, de Gavà, una multa econòmica de quantia dos mil quatre-cents cinc euros 
(2.405 €) per cometre una infracció molt greu prevista en l’article 18.1 de l’Ordenança 
reguladora de la tinença d’animals a Gavà en virtut de l'informe municipal de la Cap de Salut 
Pública i Consum de data 31 de maig de 2016 que consta a l'expedient. 
 
Segon.- Notificar la present resolució municipal al senyor FJS amb expressa comunicació dels 
recursos que pot interposar. 
 

--------- 
 

Després de l’exposició del punt per part de la sra. Rosa-Maria Fernández va 
intervenir la sra. Mónica Parés, regidora del PP, per recordar que fora bo que a 
partir d’ara només apareguin les inicials de les persones sancionades per tal de 
complir amb la llei de protecció de dades. 
 
L’alcaldesa, sra. Raquel Sánchez, va prendre la paraula per dir que a l’acta que es 
penjava a la pàgina web de l’ajuntament  no hi constava el nom. 
 
En aquest sentit, el secretari va manifestar que els regidors tenien la facultat de 
conèixer la identitat de la persona sancionada per tal de poder votar l’acord aclarint 
que el que no es podia fer era la difusió de dita informació a tercers.  

 
 
11 - RESOLUCIÓ DE L’EXPEDIENT SANCIONADOR DE REFERÈ NCIA 023/2015 – 
SANITAT PER LA TINENÇA I/O CONDUCCIÓ D'UN GOS POTEN CIALMENT 
PERILLÓS SENSE DISPOSAR DE LA LLICÈNCIA.  
Antecedents: 
 
1. El dia 11 de desembre de 2015 l’Ajuntament de Gavà va tenir coneixement, arran d’una 

inspecció de data 4 de desembre de 2015 del SEPRONA de la guàrdia civil, a la finca ubicada 
al ___________, que el senyor JMG és posseïdor de 9 gossos, 6 dels quals considerats 
potencialment perillosos per raça (5 de raça American Bully i 1 de raça American 
Staffordshire Terrier), i no disposa de la corresponent llicència per a la tinença i/o conducció 
de gossos potencialment perillosos. 

 
2. El dia 21 de desembre de 2015, es va realitzar plec de càrrecs que va ser publicat al BOPB 

(Butlletí Oficial de la Província de Barcelona) el dia 7 de març de 2016, després de haver 
estat infructuosa la doble notificació. A aquest plec de càrrecs, l’interessat no ha presentat 
escrit d’al· legacions. 

 
3. En data 29 de març es va redactar la proposta de resolució de la sanció per import de 2.405 €, i 

com que la notificació no va ser possible es va publicar al BOE del 31/05/2016 i al tauler 
d’edictes de l’Ajuntament de Gavà fins al dia 17 de juny de 2016. El senyor JMG no ha 
presentat cap escrit d’al·legacions. 

 
4. A l’expedient existeix la següent relació de documents (exp. sancionador 023/15 i exp. 

168/15-Sanitat animal): 
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• Ofici denúncia Guàrdia civil de referència (R.E: 20951 i data 11/12/2015) 
• Plec de càrrecs (R.S. 12494, de 22/12/2015) 
• Edicte infracció (data 18/02/2016) 
• Publicació edicte al BOPB ( data 07/03/2016) 

 
Fonaments de dret: 
 
1.- Els fets que contenen els càrrecs imputats poden ser constitutius de les infraccions 
administratives tipificades en l’article 18.1 de l’Ordenança reguladora de la tinença d’animals a 
Gavà, la qual va entrar en vigor el 31 de gener de 2007 (BOPB 11, del 12.01.2007), i pot ser 
sancionada amb una multa per un import mínim de 2.405 € fins a 15.025,30 €. El quadre 
d'infraccions i sancions que s'annexa a l'Ordenança preveu que aquestes infraccions poden ser 
sancionades amb multa de 2.405 € . 
 
2.- L’autoritat competent per resoldre l’expedient és el Ple de l’Ajuntament, al tenir el ple 
municipal la competència sancionadora per a la comissió d’infraccions greus i molts greus, 
d’acord amb l’article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos 
considerats potencialment perillosos.  
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Ciutat i Territori, sotmet a 
l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àmbit de Ciutat i Territori, 
l'adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
Primer .- Imposar al senyor JMG, amb NIF _______ i amb domicili a efectes de notificacions 
al carrer _________, de Gavà, una multa econòmica de quantia dos mil quatre-cents cinc euros 
(2.405 €) per cometre una infracció molt greu prevista en l’article 18.1 de l’Ordenança 
reguladora de la tinença d’animals a Gavà en virtut de l'informe municipal de la Cap de Salut 
Pública i Consum de data 31 de maig de 2016 que consta a l'expedient. 
 
Segon.- Notificar la present resolució municipal al senyor JMG amb expressa comunicació dels 
recursos que pot interposar. 
 
 
12 - APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS DEL VIVER D'EMPRE SES 
INNOVADORES DE GAVÀ  
 
Antecedents 
 
I .- La directora del Centre de Suport a l'Empresa ha emès informe mitjançant el qual exposa 
que: 
«Mitjançant acord plenari de data 28 d'abril de 2011, l'Ajuntament de Gavà va acordar la 
complementació de les polítiques de promoció econòmica que aquest Ajuntament oferia a 
través del Centre de Suport a l'Empresa, ubicat al carrer del Progrés 27, amb la creació d'un 
viver d'empreses, a fi i efecte d'afavorir la creació d'empreses i la seva competitivitat. 
En aquella data es van aprovar unes Normes de funcionament intern del Viver d'empreses i uns 
preus públics. 
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Atesa l'experiència assolida aquests darrers anys, s'ha decidit millorar la prestació d'aquest 
servei, dotant-lo d'una nova reglamentació i d'una nova proposta de preus públics. 
 
Els objectius principals del Viver d'empreses innovadores i d'aquesta nova reglamentació són 
els següents: 

• Potenciar la creació i consolidació d'activitats empresarials a la ciutat, d’empreses 
innovadores i de sectors estratègics al territori. 

• Generar condicions d’entorn per atraure nova activitat i promoure iniciatives 
emprenedores en aquests sectors. 

• Crear un entorn adequat i favorable per posar en marxa una activitat econòmica.  
• Reduir els costos inicials i minimitzar el risc que comporta l’inici d’una activitat 

empresarial.  
• Aproximar les empreses de nova creació a les empreses ja operatives en el Parc 

Empresarial de Gavà, fomentant la seva participació activa i prioritària en totes les 
accions de transferència i cooperació empresarials que s’impulsin des del Centre de 
Suport a l’Empresa.  

• Incidir positivament en el desenvolupament i la viabilitat dels projectes inicials 
emprenedors. 

 
Per complir amb l’objectiu de reduir els costos inicials per a les persones emprenedores i 
d'atracció d'empreses innovadores a la ciutat, es proposa l’aprovació dels preus públics per sota 
del preu de cost calculat inicialment, pels següents motius: 

1. El preu de mercat d’oficines a la ciutat es situa en una mitja de 9,93 €/m2.  
2. El preu mig dels despatxos en altres vivers d’empreses municipals és de 12,10 €/m2  
3. El preu mig dels espais compartits en altres vivers d'empreses municipals és de 67,73 €/ 

lloc de treball. 
4. El preu mig del servei de domiciliació d'empreses en altres vivers d'empreses 

municipals és de 56,77 €/mes. 
5. El preu mig dels altres vivers d'empreses i del mercat d'oficines a la ciutat s'ha reduït en 

els darrers anys. 
 
Cal tenir en compte que la majoria dels Vivers consultats ofereixen un ventall de serveis més 
ampli que el nostre. 
 
El preu inclou els serveis següents: 

• Despeses d’aigua i llum.  
• Accés a Internet  
• Neteja  
• Sistema d’alarma  
• Sala de reunions compartida  
• Aire condicionat i calefacció « 

 
II .- L'interventor municipal ha emès memòria econòmicofinancera i estudi econòmic-financera 
per a la determinació del grau de cobertura dels preus públics de l'activitat de Viver d'Empreses 
al Centre de Suport a l'Empresa. 
 
 
Fonaments de dret: 
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1.- L'article 84.2 de la Llei Orgànica 6/2001, de 19 de juliol, de reforma de l'Estatut 
d'Autonomia de Catalunya estableix que els governs locals de Catalunya tenen en tot cas 
competències pròpies sobre les matèries següents, en els termes que determinin les lleis: 
 

i)La regulació de l'establiment d'autoritzacions i promocions de tot tipus d'activitats 
econòmiques, especialment les de caràcter comercial, artesanal i turístic i foment de 
l'ocupació.  

 
2.- L'article 48 del Reglament del Viver d'empreses innovadores de Gavà, estableix que les 
empreses beneficiàries abonaran el preu públic que aprovi el ple de l'ajuntament. 
 
3.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text 
refós de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics 
per la prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no 
concorri cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.” 
 
Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim 
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el 44.2 diu que "Quan existeixin raons 
socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus 
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..." 
 
4.- L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics 
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la 
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local. 
 
5 .- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria 
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix 
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics. 
 
Per tot això,ela tinent d'alcalde de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa al Ple de 
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció dels següents 
 
ACORDS:  
 
Primer.-  Aprovar els preus públics del Viver d'empreses innovadores de Gavà, que a 
continuació es detallen, segons l'estudi de costos que obra a l'expedient: 
 

Espai Superfície Preu m2 Preu espai 

Despatx 1 12,00 8,50 € 102,00 € 

Despatx 2 12,78 8,50 € 108,63 € 

Despatx 3 9,21 8,50 € 78,29 € 

Despatx 4 9,95 8,50 € 84,58 € 

Despatx 5 12,35 8,50 € 104,98 € 

Local 1 planta baixa 25,00 8,50 € 212,50 € 

Local 2 planta baixa 25,00 8,50 € 212,50 € 
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Local 3 primera planta 42,90 8,50 € 364,65 € 

 
Espai compartit: 50 €/lloc de treball 
 
Domiciliació d'empreses: 30 €/mes 
 
Segon.- La liquidació d'aquests preus públics vindrà regulada pel Reglament municipal del 
Viver d'empreses innovadores. 
 
Tercer.- Trametre una còpia d'aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per 
a la seva publicació. 
 

---------- 
 
Un cop feta l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, va intervenir el sr. Juan Carlos Bondia,  regidor del grup 
municipal de GSSP, per dir que tenint en compte una comparativa d'altres vivers 
d'emprenedors que hi ha en localitats properes a Gavà, mancarien alguns serveis 
que incrementarien les possibilitats de supervivència dels nous projectes 
empresarials.  
 
En aquest sentit, alguns d'aquests serveis podrien ser a cost zero o molt econòmics 
com ara la creació d’una xarxa d’emprenedors per a compartir informació. També 
n’hi havia uns altres serveis a molt baix cost com ara suport tècnic informàtic, 
suport logístic i administratiu possiblement compartit, la possibilitat d'accés 
intel· ligent 24/365 dies a l'any, i també teníem en el nostre municipi fins a la 
possibilitat d'un plató de televisió ben equipat, i que actualment es va servir com a 
traster. 
  
També creia que es podria crear una taula de bonificacions per a emprenedors de 
nova constitució com ara amb bonificacions els primers anys en la creació de 
l'empresa com tenien en compte altres ajuntaments de la zona amb la finalitat de 
reduir el risc de fracàs dels emprenedors en iniciar una activitat empresarial. 
  
Per concloure va dir que malgrat que sempre era millorable aquesta actuació, la 
valoraven molt positivament i votarien a favor. 
 
 
En el torn de la formació política d’ERC el regidor Albert Massana va dir que el 
grup municipal que representava  estava òbviament a favor de que noves empreses 
es poguessin instal· lar a la ciutat a preus assequibles però va remarcar que a banda 
de que es fomentés la emprenedoria el primordial era recolzar a les empreses per 
tal que aquestes es poguessin consolidar en el mercat.  
 
 
Seguidament, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de GSSP, va 
intervenir per avançar que votarien a favor atès que era fonamental ajudar als 
emprenedors de Gavà. A més, esperava que amb els preus públics que avui 
s’aprovarien que s’havien ajustat al  màxim juntament amb els 30.000 € de per a 
l’adequació dels locals del Centre de Suport a l’Empresa de la modificació 
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pressupostària del punt 2 contribueixin de manera activa a la emprenedoria de la 
nostra població. 
 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de govern, va dir que ningú no 
s’ofengués però calia llegir el diari Bruguers de tant en quant doncs feia un mes i 
mig que s’havia publicat un estudi de que deia que els emprenedors que havien 
passat pel servei del Centre de Suport a l’Empresa tenien un 20% més de 
supervivència en tres anys que la resta de vivers i de centres de serveis de 
Catalunya. D’aquesta manera, encara que a altres llocs hi havien més serveis però 
a Gavà els fèiem millor. 
 
Respecte a les bonificacions als emprenedors va dir que n’hi havien per a la 
creació d’empreses, en l’impost d’obres així com  quan es començava l’activitat 
econòmica. Pel que fa al fet que l’ocupació del CSE no fos completa argumentà 
que era a conseqüència de no estar la convocatòria sempre oberta qüestió que ara 
s’havia canviat de manera que quan una empresa marxés en pogués entrar una altra 
sense tenir que passar un nou procés de licitació que era un procés lent.  
 

 
13 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES DEL  CONCURS 
D’ARTS I DRETS HUMANS DEL GAVÀMÓN  
 
Antecedents: 
 
1.- La Cap de la Unitat de Igualtat i Ciutadania, ha emès informe, mitjançant el qual exposa 
que: 
 
GAVAMÓN, és un festival de cinema y drets humans, que pretén visualitzar els esforços i 
iniciatives que persones i institucions porten a terme per a millorar el compliment d’aquests 
drets en tot el planeta, i denunciar on aquests estiguin sent vulnerats. 
 
Per això, el nostre festival de cinema i drets humans, que aquest any celebra la seva XII edició, 
introdueix altres llenguatges artístics com la música, dansa, teatre, poesia entre d’altres (a 
excepció de la fotografia) com a eina en la defensa dels Drets Humans  i de la transformació 
social.  
 
Això dóna sentit a l’adhesió de la ciutat a la Carta Europea de Salvaguarda de Drets Humans a 
la Ciutat i a la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, que manifesten que la 
ciutat és avui un lloc de trobada i es fa una crida a les entitats locals per assumir aquest valor de 
manera activa i implicar-se col· lectivament per tal que tothom a la ciutat tingui oportunitats per 
avançar cap a una millora de les seves condicions de vida. 
 
Els objectius del concurs són: 
 

• Aplicar a la ciutat els principis marcats tant per la Carta Europea de Salvaguarda dels 
Drets Humans a la Ciutat i la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, a 
les que Gavà és adherida. 
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• Implicar a la ciutadania en general en la creació de obres i peces d’art per a la difusió 
dels Drets Humans i així promoure la sensibilització envers a aquests drets 
conjuntament amb els agents locals. 

 
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores 
de subvencions. 
 
Fonaments de Dret: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 26 de febrer de 2004 va aprovar l’adhesió de 
l’Ajuntament a la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat Xarxa de Pobles 
i Ciutats pels Drets Humans, i el Ple de data 31 de gener de 2013 va aprovar l’adhesió de 
l’Ajuntament a la Carta Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat. Amb l’adhesió a 
aquestes cartes, s’adquireix el compromís de l’Ajuntament en la promoció i consolidació dels 
drets humans de totes les persones que habitin a la ciutat, d’acord amb les competències que té 
reconegudes. 
 
2.- La promoció de la cultura està catalogada com a competència pròpia dels municipis, segons 
el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases del règim 
local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’administració local, al seu article primer, punt 8. 
 
3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament 
de Gavà. 
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria 
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix 
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció Social, sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l’adopció del 
següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.-  Aprovar inicialment les Bases Reguladores del concurs “Arts i Drets Humans del 
GavàMón”, una còpia de les quals s’annexa al present acord. 
 
Segon.- Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
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procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 2 PP i  2 CiU), cap en contra i 
cinc (5) abstencions (3 ERC i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més 
vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la 
sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

--------- 
 

Després de l’exposició del punt per part del sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde 
de l’equip de govern, el sr. Juan-Carlos Bondía, regidor del grup municipal de GSSP, 
va intervenir per manifestar que recolzarien les iniciatives relacionades amb activitats 
culturals, socials i de tot el relacionat amb la promoció dels drets humans entre els 
nostres veïns i veïnes.  
  
Valoraven positivament algunes de les activitats que es proposaven i més encara, si 
tenien com a objectiu la difusió dels drets humans així com la d'implicar als veïns/as 
a participar en altres llenguatges artístics com són la dansa, la poesia, el teatre etc... 
 
Va convidar a l’equip de govern a no solament organitzar aquest certamen, sinó 
també a organitzar diferents actes, esdeveniments i activitats relacionades amb 
l'ensenyament i defensa dels drets humans a qualsevol espai del nostre municipi 
durant tot l’any. Per tot l’anterior, va dir que votarien a favor de les bases. 
 
 
A continuació va prendre la paraula el sr. Albert Massana, regidor del grup 
municipal d’ERC, per expressar que malgrat que el GavaMón era una bona idea cal 
actualitzar-la i encara que era conscient que l' equip de govern ho estava fent, 
seguia havent-hi una molt baixa participació. 
 
Considerava que també calia fer-la més atractiva i tot i que s’intentava, era precís 
implicar en el projecte a totes les entitats necessàries per fer un Gavamón més 
atractiu i sentit per tothom. 
 
 
Des de l’equip de govern, el sr. Díaz, va respondre que compartia la línia 
expressada pel sr. Massana i estaven treballant tant amb les entitats com amb les 
escoles i centres educatius per a la defensa de la promoció dels drets humans tot 
l’any. En aquest sentit, el Gavamón era un reflex de tota la feina que es feia durant 
tot l’any.    

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
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15 -  DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS 

 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 22 de juny i el 12 de juliol de 2016. 
 

---------- 
El sr. Jordi Tort va abandonar la sessió. 

---------- 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Francisco Gavilán, atès --va dir--  que basándonos en 
lo que expone nuestro ROM en su artículo 135,donde se establece la figura del Consejo 
Municipal de Participación Sectorial. Nuestro Grupo Municipal de Ciudadanos ve la necesidad 
de fomentar y dar impuso a un consejo de discapacidad, con carácter consultivo y de 
asesoramiento, no sólo como se está haciendo para la fiesta de la inclusión, sino con miras a la 
adaptación total de nuestro municipio para eliminar las barreras arquitectónicas que pudieran 
resultar perjudiciales o molestas para este colectivo. Va formular un prec en el sentit de que 
l’equip de govern cree el “Consejo de Personas con Discapacidad” --formado como mínimo, 
por técnicos y personas con discapacidad-- en el Municipio de Gavà con el fin de mejorar las 
condiciones de vida de nuestros vecinos. 
 
Per part de l'equip de govern va contestar el tinent d’alcalde, sr. Miquel-Àngel Díaz,  dient que 
el pasado 20 de junio constituimos la Comisión para la Inclusión, una comisión que tiene como 
objetivos principales: Desarrollar actuaciones y programas para que la inclusión sea una 
realidad en el municipio de Gavà; ser un espacio de encuentro de las entidades, instituciones, 
empresas y personas que quieran trabajar para la inclusión; hacer un seguimiento de las 
actuaciones realizadas para verificar que son realmente inclusivas. Ya contamos con un espacio 
de participación y debate que incluso va más allá, de trabajo y de cooperación. Cuando 
hablamos de inclusión se entiende que uno de los colectivos principales son las personas con 
discapacidad, y por esto están invitadas a participar. ADISGA lo hace habitualmente y la 
directora de CAVIGA también. Dentro de esta comisión se creó un grupo de trabajo para 
diseñar una jornada o fiesta para la inclusión. Es el primer grupo de trabajo creado porque fue 
el origen de esta comisión, como ya explicamos, pero la voluntad es que los temas que trate 
sean tanto la eliminación de barreras arquitectónicas, que usted reclama, como la inclusión en la 
escuela, en el trabajo, en el ocio, viviendas adaptadas, residencias,... es decir todos los temas 
que afectan a las personas con discapacidad. Uno de los primeros encargos que tiene la 
comisión es hacer el seguimiento del Pla local de discapacidad que hemos de elaborar 
conjuntamente con la Diputación de Barcelona y que tendrá esta visión integral. Me gustaría 
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también aprovechar para decirle que el ayuntamiento lleva años trabajando en eliminar barreras 
arquitectónicas. En los últimos años hemos hecho accesibles 1.800 pasos de peatones.  
 
 
En un segon prec la Guadalupe del Rio, va esposar que hemos recogido las quejas de algunos 
vecinos de las calles Alguer, Ibiza y Andorra por la proliferación de ratas en la zona. Ante la 
gravedad de las quejas de los ciudadanos y dado que para estas fechas de verano ya tendrían 
que estar en marcha los protocolos de extinción de plagas. Va formular la següent pregunta: ¿ 
Es conocedor el equipo de gobierno de la proliferación de ratas en estas calles? ¿se ha activado 
algún mecanismo de actuación para erradicar “específicamente” las plagas de ratas para este 
verano? 
 
En relació a aquest prec la sra. Gemma Badia, regidora de l’equip de govern, va dir que el 
control de plagues a Gavà està gestionat des del passat mes de setembre per l’empresa BCN 
PLAGUES, empresa que va guanyar el procediment de licitació. Aquest control es du a terme 
en tot el municipi a través de dos tipus d’actuacions: Per una banda, les actuacions 
programades, per a prevenir la presència de rosegadors i la de paneroles així com altres 
insectes, i que te lloc amb una periodicitat  marcada per les casuístiques de cada barri , 
normalment amb programacions trimestrals. així mateix, en els mesos d’estiu s’incrementa 
aquesta periodicitat en aquells carrers amb més incidència. D’altra banda, les actuacions 
puntuals, que consisteixen en atendre els avisos procedents dels ciutadans i també de la brigada 
municipal. Aquestes actuacions inclouen l’assessorament i la determinació de la plaga en casos 
d’habitatges particulars. En el cas concret  dels carrers als que fa referència ( Alguer, Eivissa i 
Andorra) s’han realitzat diverses actuacions per al control de rosegadors, i concretament, durant 
els mesos d’abril i maig del 2016,  de manera programada i també arran dels avisos dels 
ciutadans i ciutadanes. tot i que darrerament no s’han rebut avisos per part de la ciutadania. així 
mateix, durant l’estiu s’estan i es continuaran realitzant totes aquelles  actuacions necessàries 
fins que no es detecti activitat. Els recordem que els ciutadans i ciutadanes de Gavà  també 
disposen de vies d’avís a través de l’email, el web, l’APP i les regidories de Barri, sent aquest 
últim un  canal igualment efectiu i de proximitat  per a qualsevol tipus d’alerta relativa a aquest 
i altres temes, que donen lloc a les actuacions puntuals mencionades abans. 
 
 
En una tercera intervenció del grup de C’s, aquest cop a càrrec del portaveu Miguel-Ángel 
Ibáñez, va assenyalar que per tal de cobrir varies necessitats es va endegar un procés selectiu 
per a Agent Cívics, on al apartat primer del objecte de la convocatòria podem llegir: 1.1.- És 
objecte d’aquesta convocatòria el procés de selecció per a cobrir, pel torn lliure, per raons de 
necessitat i urgència, de manera temporal i a temps parcial, 7 llocs de treball d'agent cívic. I al 
punt1.5 Funcions bàsiques del lloc de treball no hi figura cap funció que si assembli a la de 
controlar les entrades i sortides de un aparcament i molt menys cobrar i ser responsables de la 
recaptació. Per tot això, va formular la següent pregunta: S'ajusta a Dret fer que el Agents 
Cívics facin la tasca de controladors de un pàrking i tinguin que recaptar i liquidar els imports 
cobrats? 
 
Per la seva banda, el sr. Jordi Jiménez, va respondre que tal i com així queda recollit a l'apartat 
1.5 de les bases específiques que han de regir el procés selectiu per a la contractació d'agents 
cívics, aquesta estableix tot un conjunt de funcions bàsiques del lloc de treball que no té la 
consideració de relació taxada ni complerta. Per tant, al tractar-se de funcions bàsiques  
permeten ser modificades i/o ampliades en funció de les necessitats concretes que es puguin 
produir en cada moment i en atenció a la millora de l'eficàcia i eficiència dels recursos 
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municipals. Pel que fa  al motiu de la pregunta, comentar-li que llocs de treballs del mateix 
nivell professional, com podrien ser els auxiliars de serveis generals o les controladores de la 
zona blava, tenen entre les seves funcions el cobrament de taxes i liquidacions i que, 
evidentment s’ajusten a dret. De la mateixa forma entenem que  els agents cívics, 
treballadors/es de nivell E, igual grup professional que els anteriors, poden perfectament 
assumir aquestes funcions més la de controls i regulació de l’aparcament i, per tant, s’ajusten a 
dret. És important aclarir que, entre les tasques a desenvolupar d’ordinari aquests treballadors, 
no figuren la recaptació ni la liquidació. Excepcionalment i en una ocasió, les màquines 
expenedores de tiquets no varen funcionar i els treballadors varen realitzar aquesta funció que, 
li reitero, va ser de caràcter excepcional.    
 
 
Seguidament, el sr. Francisco Gavilán va formular una pregunta en la que posava com a 
antecedents que tras la caída del muro exterior de la piscina municipal, el cual según parece, se 
produjo por una construcción defectuosa debido a que los refuerzos del muro de fábrica de 
ladrillo eran horizontales y no verticales. Y teniendo en cuenta que por suerte, no se produjeron 
daños personales, pero si materiales. Nuestro Grupo Municipal de Ciutadans-C’s realiza la 
siguiente pregunta, con el objetivo de que esta situación no se vuelva a producir. Va formular la 
següent pregunta: ¿Se están revisando el resto de construcciones de los edificios públicos para 
que no se vuelva a producir la caída de un muro? 
 
Pel que fa a aquesta pregunta la sra. Rosa María Fernández, tinenta d’alcalde, contestà que els 
serveis tècnics municipals regularment fan inspeccions als edificis municipals i es realitzen els 
treballs de manteniment ordinaris. En cas de detectar qualsevol incidència es realitza la 
inspecció tècnica corresponent per avaluar el seu abast i programar tasques de manteniment 
dels edificis. 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes de C’s, el sr. Carlos García va prendre la paraula per 
manifestar que si prestamos atención a los diferentes tipos de árboles, arbustos y plantas 
hebáceas que existen en el núcleo urbano de Gavá observamos como muchos de ellos se 
encuentran en un estado de conservación muy deficiente. Ello invita a pensar que o (i) bien es 
consecuencia de que no se seleccionan correctamente las especies y/o variedades, o (ii) bien no 
se realiza una poda y/o sulfato adecuado. Por ello, formulamos la siguiente pregunta: ¿Existe 
algún criterio de selección o estudio de las especies y, en concreto, de las variedades que se 
plantan en Gavà y que son más adecuadas para nuestro municipio? ¿Qué criterios se siguen 
para proceder a la poda y al sulfatado de los diferentes tipos de plantas y cómo se determinan 
estos criterios? 
 
La sra. Rosa-María Fernández, tinenta d’alcalde, va respondre que la nostra ciutat té un gran 
atractiu amb espais naturals,  espais verds i zones verdes urbanes. Un dels criteris més 
importants, que des de l’Ajuntament s’està realitzant, és el de treballar amb la natura i no contra 
ella: el medi urbà és hostil a la vegetació. Sols algunes plantes estan adaptades a aquest medi. 
El coneixement del nostre tècnic de jardineria fa possible que es faci una selecció adequada. 
Però indubtablement, el nostre clima, el clima mediterrani comporta estius secs i altes 
temperatures. En el jardí mediterrani, hi ha plantes que a l’estiu presenten una coloració no 
verda (i no vol dir que necessitin ‘sulfatarla’). Els criteris de selecció de les espècies vegetals 
del verd urbà que es segueixen actualment al municipi de Gavà són principalment les que es 
recullen a la Guia per a la selecció d’espècies de verd urbà del dr Josep Selga i editada per la 
Diputació de Barcelona.  En quan a ‘sulfatar’ és un terme totalment denostat en la gestió del 
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verd urbà modern. El Real Decret 1311/2012 regula i prohibeix l’ús de pesticides en espais 
verds urbans a no ser com a últim recurs (i documentat) i promou la cultura del GIP (gestió 
integrada de plagues), cultura totalment integrada en la gestió del verd urbà  municipal. De fet 
Gavà és pioner i referent en la lluita biològica, sobre tot, pel cas dels arbres del c/ St Pere. Fins 
l’any 2011 es feien entre dos i quatre tractaments químics (molt perjudicials per a les persones i 
el medi ambient). Tot i així el pugó i la melassa que desprenia era un problema. Des de llavors, 
i mitjançant la lluita biològica, no s’ha fet cap tractament químic i els arbres estan nets de 
plaga. En quan a la poda es segueixen els criteris del Pla director de l’arbrat viari de Gavà del 
2015 i també les NTJ’s (normes tecnològiques de jardineria), en concret les NTJ’s 14B, 14G, 
14D 14G i 14R. Els podadors cada any fan una formació amb un dels millors especialistes de 
l’estat espanyol en arboricultura urbana. 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció la regidora d’ERC Marta Jiménez va recordar que des del 
mes de novembre de 2014 està en marxa a Gavà el projecte «menús solidaris», impulsat per 
diverses entitats com ara l’Associació de veïns de les Colomeres, el Grup ecologista Quercus, 
l’Associació de dones Clara Campoamor, el col·lectiu La Mata de Jonc, i d’altres, agrupats sota 
la denominació «22 solidari». Gràcies a aquesta iniciativa, i la donació desinteressada de menús 
per part dels serveis de càtering de diverses escoles, s’ha pogut oferir un àpat calent a un 
promig de 18 persones  durant els dies feiners. Es tracta de persones sovint sense sostre 
(dormen en cotxes, caravanes o barraques) o sense els electrodomèstics, subministraments i 
mitjans per cuinar àpats calents. La major part esdevenen beneficiaris del projecte «menús 
solidaris» a través d’entitats assistencials com Càritas, la Creu Roja, o entitats veïnals que 
s’assabenten dels casos més extrems de pobresa a la ciutat. En dependre dels menús escolars, 
en el moment que hi ha vacances, s’acaba el curs escolar o finalitzen els casals estiuencs 
promoguts per les AMPA, el projecte s’ha d’interrompre. Tot i això, l’any 2015 el projecte va 
tenir continuïtat gràcies al suport municipal, que durant el mes d’agost va pactar amb els 
responsables del casal d’estiu municipal el subministrament de menús per als beneficiats. 
Enguany ens trobem amb la mateixa situació, i el proper divendres 22 de juliol s’acaben els 
casals que actualment subministren menús. Ens consta que hi ha hagut reunions entre els 
promotors dels «menús solidaris» i els serveis socials municipals, i que s’ha compartit 
informació tècnica sobre els perfils de persones ateses. Tot i això, en la data de redacció 
d’aquesta interpel· lació, l’Ajuntament encara no ha confirmat si enguany tornarà a subministrar 
els menús per al mes d’agost. D’altra banda, el projecte «menús solidaris» és un projecte que a 
llarg terme hauria de ser assumit per l’administració, donat que aquest tipus d’acció contra la 
pobresa basada en el voluntariat no pot esdevenir estructural. De fet, la implantació a Gavà del 
projecte «menja futur», operat per una fundació amb objectius similars, ofereix una plataforma 
d’aterratge patrocinada per les administracions que bé podria acollir els actuals beneficiaris del 
projecte «menús solidaris». Per aquest motiu, va formular el següent prec: Instem el govern 
municipal a: Confirmar l’abans possible als promotors del projecte «menús solidaris» que 
subministrarà menús durant el mes d’agost; Així mateix, establir un mecanisme perquè a mig 
termini els beneficiaris del projecte s’integrin al sistema d’ajudes socials ofert per 
l’administració, de forma que se’ls subministrin àpats calents diàriament. 
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La contesta al prec va anar a càrrec del sr. Miquel-Àngel Díaz, qui va dir que en relació al seu 
prec voldria comentar-li que sempre ha estat voluntat de l’ajuntament el col·laborar amb 
qualsevol iniciativa ciutadana que tracti de pal·liar les situacions d’exclusió social. I així ho 
fem de forma regular, sense deixar de prendre les mesures que com a administració hem de 
prendre per fer front a les repercussions de la crisi econòmica. Aquest va ser l’objectiu de la 
creació de la Plataforma Gava Solidària, un projecte liderat en un primer moment per 
l’ajuntament conjuntament amb les entitats que donaven aliments a la població necessitada. En 
aquell moment, l’any 2012, es va creure necessari establir un sistema compartit de repartiment 
d’aliments, i que les entitats utilitzessin totes els mateixos criteris per a fer-ho. L’any 2015 la 
Plataforma Gava Solidària va repartir quasi 200 tones aliments a 550 famílies. I a la Jornada 
Solidària es van recollir 15 tones aliments i van participar 200 voluntaris i 19 establiments 
d’alimentació. Són xifres que mostren la potència de la col·laboració i el treball conjunt. 
Celebrem també que ERC hagi superat el posicionament que sovint van mantenir durant el 
mandat anterior respecte a com donar resposta a les necessitats alimentàries i vegin, ara, que 
aquesta és una qüestió que cal liderar des de l’ajuntament, amb criteris universals i amb la 
col·laboració de totes les entitats, tal com ja es feia a l’anterior mandat. Per a nosaltres no és 
cap problema col·laborar amb totes les entitats, i no vàrem tenir problemes en col·laborar l’any 
passat en el projecte subministrant aliments quan les escoles van tancar per vacances. Aquest 
any tornarem a col· laborar amb ells i ho farem mitjançant la Fundació Futur, que a través de la 
botiga Menja Futur, una botiga solidària que volem contribuir a consolidar,  prepara menjars 
calents bé de preu. Aquesta decisió ja s’ha comunicat als promotors del projecte. També s’està 
treballant tècnicament per veure com s’atén als beneficiaris del projecte des de l’ajuntament. 
Cal dir que pràcticament tots els usuaris són usuaris de serveis socials. Ara cal estudiar cas a 
cas quina és la millor manera de garantir la seva alimentació.  
 
 
En una segona intervenció, el portaveu del grup municipal d’ERC, sr. Albert Massana, va 
expressar que tenien coneixement que hi ha una operació urbanística promoguda per diversos 
propietaris del carrer de la Mercè que pot permetre reordenar urbanísticament aquell sector, 
amb la reobertura del carrer de Rius i Taulet entre els carrers de la Mercè i de Sant Antoni 
Abat, tal com està previst al planejament urbanístic vigent, i que aquesta operació s’ha posat en 
coneixement de l’Ajuntament en diverses ocasions, la darrera de les quals davant l’alcaldessa 
mateixa, el passat 15 de juliol. L’obertura d’aquest carrer té un interès ciutadà evident, perquè 
permetrà reordenar els fluxos circulatoris d’aquest sector, i alhora podria donar peu a una 
ampliació de l’Illa de vianants, en forma de nou carrer de prioritat invertida. Gràcies a aquesta 
iniciativa, l’Ajuntament s’estalvia els costos de mediació, concertació i actuació que 
l’acompliment del planejament vigent requeriria, i només s’haurà de fer responsable del que li 
pertoca com a administració pública, és a dir, l’asfaltat i urbanització del nou tram de carrer. 
Creiem, doncs, que estem davant d’una iniciativa que, tot i ser de caire privat, té un interès 
públic evident. Per aquest motiu, va formular el següent prec: Instem l’Ajuntament a: Aprovar i 
donar suport a aquesta iniciativa, invertint la part que calgui per urbanitzar el nou tram de carrer 
que es guanya per a la ciutadania; Urbanitzar el nou tram de carrer en forma de zona de prioritat 
invertida, per tal de millorar els fluxos circulatoris del sector i, alhora, ampliar l’espai de l’Illa 
de vianants. 
 
En relació al que ERC exposa als antecedents, --respongué la sra. Rosa-María Fernández--
volem aclarir que aquesta és una iniciativa en la qual l’Ajuntament ha col· laborat i mediat des 
de fa molt temps fins a arribar a una proposta viable i més formal com la que ara s’està 
formulant. Des de l’inici d’aquesta proposta, hem mantingut contactes i ens hem reunit amb les 
propietats i els tècnics que estan desenvolupant aquest projecte, de forma continuada. Perquè 
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creiem que aquesta iniciativa es de gran interès per la ciutat, i la nostra voluntat, es la millora 
d’aquesta dia a dia.  Els serveis tècnics i jurídics del Servei d’Urbanisme han valorat 
quantitativament la petició i han analitzat la seva viabilitat jurídica, així com els mecanismes 
aplicables per a la seva execució. A la vista d’aquest anàlisis, pel qual es indispensable la 
cooperació privada, es podrà decidir de forma definitiva la cooperació municipal i el seu abast, 
en el ben entès que de no existir impediments tècnics o jurídics, es considera de gran interès 
poder aconseguir l’execució de l’actuació que ens ocupa. En relació a urbanitzar el nou tram de 
carrer en forma de zona de prioritat invertida, s'haurà de redactar i aprovar el corresponent 
projecte d'obres per a la execució de la urbanització del nou tram de carrer. Aquest projecte 
analitzarà i definirà tècnicament l'espai públic, tot atenent les característiques i el conjunt de 
demandes que concorren en aquest àmbit de la ciutat. 
 
 
Novament el sr. Albert Massana, va prendre la paraula per recordar que el mes passat, el Ple 
Municipal va aprovar una declaració política presentada pel nostre grup municipal en suport a 
la demanda promoguda per entitats com «Anem a 1.000» en pro d’un salari mínim digne 
d’almenys 1.000 euros. Per tal de treballar activament en la consecució d’aquest objectiu social, 
que tindria beneficis no només en les economies dels treballadors, sinó també en la recaptació 
d’impostos i aportacions a la Seguretat Social, que augmentarien amb l’ampliació de la base de 
cotització, sense oblidar el consum intern, que es veuria fortament afavorit, pensem que les 
administracions públiques han d’assumir aquest objectiu i fer-ne un requisit per a totes les 
empreses que hi tinguin relació. Els darrers informes jurídics emesos per diferents juntes 
consultives de la contractació administrativa assenyalen la possibilitat d’introduir clàusules 
socials tant com a requisits de capacitat, medi d’acreditació de la solvència, condició 
d’execució o criteri d’adjudicació. Per tot l’anterior va formular el següent prec: Que, d’acord 
amb la voluntat manifestada per aquest plenari, s’inclogui en totes les bases i plecs de 
condicions de concursos i licitacions de l’Ajuntament de Gavà, bé com a requisit d’admissió 
previ, bé com a element a puntuar en la valoració tècnica de l’oferta, la condició que aquestes 
empreses paguin al seus treballadors un salari de com a mínim 1.000 euros mensuals amb 14 
pagues; Que el mateix requisit es tingui en compte a l’hora d’atorgar contractes menors amb els 
diferents proveïdors de l’Ajuntament de Gavà. 
 
Sr. Massana, --contestà el sr. Jordi Jiménez-- com ja se li  ha informat en d’altres ocasions i 
sempre en la mateixa línia, políticament estem d’acord en essència amb aquesta proposta. El 
nostre compromís amb aquesta mesura és ferm. A més a més és bo recordar que el Ple de 
l’Ajuntament l’actual mandat, al que ja vostè fa referència, con en mandats anteriors en els que 
el Sr. Pérez Lorite i la Sra. Jiménez Iborra hi formaven part del plenari, ha aprovat mocions 
polítiques donant suport a iniciatives semblants proposades per Organitzacions sindicals i 
d’altres Agents Socials. Així des dels Serveis Jurídics de l’Ajuntament s’està treballant en la 
incorporació de protocols de clàusules de contractació pública, que entre d’altres mesures 
socials valorin la incorporació d’aquests requisits als processos de contractació pública. El 
treball es troba avançat i esperem poder-ho presentar durant el proper mes de setembre. El 
nostre propòsit és que el salari no sigui inferior a 1000 euros. Aprofito per recordar-li, que 
s’estan produint iniciatives polítiques en aquest aspecte. Així, el passat 18 de juny, alcaldes i 
alcaldesses socialistes del Baix Llobregat, entre ells la nostra alcaldessa, varen instar al Govern 
de la Generalitat de Catalunya, el seu partit  hi forma part, a promoure i aprovar els 
pressupostos adequats per abordar els contractes públics i els delegats en altres administracions 
en la contractació pública municipal. Així com establir com a Salari Mínim de Referència a 
Catalunya la quantitat de 1.075 euros mensuals, de cara a garantir que la ciutadania fer front a 
les necessitats mínimes per viure. Iniciativa política que s’ha anat reproduint en municipis de 
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Catalunya i en el propi Consell Comarcal del Baix Llobregat, que va aprovar aquesta mateixa 
moció a la que vostè es refereix. 
 
 
En la quarta intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC el sr. Andreu Pérez es va fer 
ressò de que la transparència en la gestió de les administracions públiques és, a banda d’una 
obligació per a la mateixa administració, un dret dels ciutadans, ja que cal afavorir que es tingui 
coneixement i confiança absoluta en l’actuació de les institucions per poder garantir una 
democràcia de qualitat. En aquest sentit, és necessari que l’Ajuntament posi el màxim esforç a 
facilitar la informació de la seva actuació als ciutadans de Gavà, aprofitant les eines que la 
societat de la informació posa al nostre abast, de manera que el ciutadà tingui una imatge clara, 
actualitzada i entenedora de la gestió que es fa dels recursos i serveis locals, i de les entitats 
que, en nom de la institució, efectuen aquests serveis. No obstant això, hem pogut comprovar 
que el Portal de la Transparència de l’Ajuntament de Gavà no acompleix aquest requisit, ja que 
la informació que hi apareix no està degudament actualitzada ni completa. Per exemple, la llista 
de contractes majors i menors del Portal de la Transparència de l’Ajuntament de Gavà, a 
l’epígraf «Transparència en les contractacions de serveis» / «Relacions i operacions amb 
proveïdors i contractistes» acaba a l’any 2013. No hi ha cap referència a cap contracte efectuat 
en aquests últims de dos anys i mig llargs. Un altre exemple: a l’epígraf «Transparència 
econòmica i financera» / «informació comptable i pressupostària», l’última modificació de 
crèdits que hi consta és del maig del 2015; la «relació de proveïdors amb l’Ajuntament de 
Gavà. Despeses acumulades en béns i serveis majors de 50.000 €» acaba el 2014; la darrera 
liquidació de pressupostos penjada és del 2014; Els informes d’execució del pressupost es 
limiten al del segon trimestre de 2013; i els indicadors pressupostaris (superàvit per habitant, 
autonomia fiscal, ingressos fiscals per habitant, despeses per habitant, inversió per habitant, 
període mig de cobrament o deute viu a llarg termini, etc) acaben al 2014. Per tot l’anterior va 
formular el següent prec: Que s’actualitzi de forma immediata la informació del Portal de la 
Transparència de l’Ajuntament de Gavà, especialment les dades relatives als pressupostos, 
execució pressupostària, liquidacions, així com relació de proveïdors i llista de contractes 
menors; Que es mantingui aquest portal actualitzat puntualment i se’n faci una posada al dia 
mensual. 
 
Pel que fa a aquest prec el sr. Èric Plaza, regidor de l’equip de govern, va respondre que 
actualment l’ajuntament estava treballant per tenir un Portal de transparència més endreçat i 
més accessible per facilitar la navegació i la comprensió de la informació pública. Durant els 
canvis que s’estan fent és possible que algun link o alguna informació estigui desfasada tal i 
com recull el prec. Per això no vol dir que aquesta informació, fins ara, amb tot el detall que 
demana el prec, no estigui disponible en obert i de manera accessible per a la ciutadania de 
Gavà. A partir del portal de govern obert de Gavà, el Portal de dades obertes, es pot accedir 
amb tot detall i amb una actualització més freqüent de que indica la normativa vigent a tota la  
informació pressupostària i financera de l’ajuntament.  Així aprovació, modificació, execució i 
liquidació del pressupost pot ser consultat així com el llistat dels proveïdors. No obstant això, 
s’havia procedit a corregir els links que esmentava al seu prec. El compromís del govern amb la 
transparència estava fora de tot dubte, de fet el 20 abril Infoparticipa, l’enquesta sobre 
transparència imposada per la Universitat Autònoma de Barcelona, ens donava el guardó que 
reconeixia l’Ajuntament de Gavà com que havia complert el 100% dels ítems per ser 
transparent segons la normativa vigent.  
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Finalment, la sra. Marta Jiménez, regidora d’ERC, digué que a Gavà, des de fa anys, hi ha una 
programació cultural i d’oci específica de l’estiu que s’inicia amb la festa Major i que continua 
durant el mes de juliol. Ara bé, durant el mes d’agost hi ha una paràlisi quasi absoluta en 
l’oferta municipal cultural a la cuitat. A més, la concentració de gairebé tota l’oferta estiuenca 
en poc menys d’un mes i mig fa que sovint hi hagi encavalcaments d’horaris i dates, i no es 
pugui gaudir de totes les possibilitats. Es dóna la circumstància que d’un temps ençà s’estan 
esmerçant esforços per reforçar la imatge de Gavà com a municipi amb potencial turístic, 
adreçat a un públic familiar, que té la platja com a principal reclam. Per altra banda, moltes 
famílies del municipi no tenen l’oportunitat de marxar de vacances fora i la manca d’oferta 
d’oci local obliga a buscar aquesta fora de Gavà. Creiem que una certa activitat cultural i d’oci 
al mes d’agost podria ser un bon complement de cara a convertir Gavà en una destinació 
adequada per a un cert turisme familiar, i alhora faria l’estiueig dels que s’han de quedar a la 
ciutat molt més passador. Per tot això va formular el següent prec: Que, de cara a l’any vinent, 
l’Ajuntament allargui la programació cultural i d’oci de la ciutat també al mes d’agost, 
redistribuint si cal la tradicional programació del mes de juliol per evitar solapament 
d’activitats. 
 
Per donar resposta a aquest prec va intervenir el sr. German Barrena, regidor de l’equip de 
govern, per dir que és cert que la festa major marca un punt àlgid en la nostra programació 
cultural. Són uns dies que concentren una gran quantitat d’actes de tot tipus. Tot Gavà surt al 
carrer i hi ha activitats per a tots els gustos. El mes de juliol era tradicionalment un mes més 
tranquil. Ens deien que Gavà es paralitzava després de les Festes. Aquest any hem fet l’esforç 
de programar més activitats durant el mes de juliol, i les hem agrupades sota el lema “A Gavà, 
al juliol no parem! Són activitats musicals, adreçades tant a joves com a un públic més adult; 
activitats per conèixer el patrimoni cultural de la ciutat, adreçades a un públic familiar; cinema 
a la fresca, aquest sí un clàssic del juliol. També activitats esportives i creatives. Tot perquè hi 
hagi oferta pels diferents públics i gustos. Hem fet un esforç al juliol programant activitats 
culturals, però al mes d’agost no estem segurs que tinguessin el mateix èxit. Ho vàrem estar 
valorant i aquest any vàrem decidir apostar pel juliol. Al mes d’agost hi ha molta gent de 
vacances, tot i que som conscients que una part de la ciutadania es queda a Gavà, per voluntat 
pròpia o per motius econòmics. El reclam de la platja és molt potent i també hi ha oferta 
privada en un radi relativament petit, i això cal tenir-ho en compte, doncs si invertim diners 
públics en programar actes també cal que aquests tinguin èxit. De totes maneres, no estem 
tancats a fer programació cultural a l’agost i per això estudiarem el seu prec. 
 
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup 
Municipal de GSSP. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Juan-Carlos Bondía, va recordar --com 
a antecedents-- que un grupo de más de 100 vecinos/as abonados/as al gimnasio municipal de 
“la Bobila”, nos comentan que a consecuencia de la elevada temperatura que registra el 
gimnasio en los meses de junio a septiembre y la baja temperatura registrada en los meses de 
diciembre a marzo, no se puede realizar la actividad deportiva en su interior con total 
normalidad. Adjuntos más de 100 firmas de usuarios/as reclamando esta mejora. Recordemos 
que la legislación laboral vigente indica que la temperatura no debe superar los +27ºC en los 
espacios de trabajo. Per tot això, va formular el següent prec: Que se acondicione, climatice o 
coloque algún sistema de ventilación que garantice una temperatura constante y suficiente en el 
gimnasio municipal La Bòbila, para que todos/as los usuarios/as puedan realizar la práctica 
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deportiva con total normalidad y salubridad.  Que se notifique al grupo municipal Gavà, Sí se 
puede de las actuaciones realizadas por parte del gobierno sobre este tema. 
 
Primer de tot, --va respondre el sr. Miquel-Àngel Díaz--, deixi’m expressar la meva estranyesa 
que presenten una llista de signatures d’usuaris i moltes de les persones que ho signen, com 
vostè i el Sr. Herrera, entre altres, no són usuaris. Vostès que parlen tant d’ètica no troben que 
es pot ètic fer-se passar pel que no són? Anant a la pregunta, i obviant que molts dels signants 
no són usuaris. Des de fa uns anys, i un cop superat els anys més durs de la crisi, s'estan 
efectuant millores al equipaments esportius fruït de la voluntat d'adequar les instal·lacions a les 
necessitats esportives d'avui en dia. Som conscients que els espai on es fa activitat física han de 
tenir unes bones condicions de climatització que malauradament el gimnàs de la bòbila no té. 
Tenim un pla de programació de les inversions i necessitats dels equipaments de la ciutat, 
esportius i d’altres tipus, escoles, centres cívics, equipaments culturals,...que anirem fent a mida 
que tinguem els recursos necessaris. Per tant, recollim la seva demanda i estudiarem com 
encabir-la en les inversions de millora dels equipaments esportius. 
 
El sr. Juan-Carlos Bondia va pregar al sr. Miquel que es passés pel gimnàs cap a les quatre de la 
tarda. 
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor de GSSP va passar a formular un segon en el qual, expressà 
que durante la visita a varias asociaciones y entidades de Gavà algunos/as vecinos/as nos 
comentan su malestar, ya que durante varios años se están reclamando mejoras de iluminación, 
limpieza, asfaltado y la creación de aceras hasta ahora inexistentes. Entre varias solicitan mayor 
iluminación en: av. L´Eramprunya número 5, Manuel de Falla, Tellinaires, Cadaqués, Camí del 
Pinar, Rierals, Camí de Can Espinós… Asfaltado y creación o reparación de aceras inexistentes 
o en mal estado: Calles Begur, Tellinaires, Cadaqués Miquel Servet, AV Europa, Josep Lluís 
Sert, Camí del Pinar, entre otras de Gavamar. Así como también en el Camí de can espinós… 
Seguidament, va formular el següent prec: Que el ayuntamiento se comprometa lo antes posible 
a la creación, reparación y/o mejoras de las infraestructuras viarias que preocupan a los vecinos 
y vecinas de Gavà. Que se notifique al grupo municipal Gavà, Sí se puede, de las actuaciones 
realizadas por parte del gobierno sobre este tema. 
 
La sra. Rosa-María Fernández, tinenta d’alcalde, va respondre que l’Ajuntament s’ocupa i es 
preocupa de la reparació i de les millores de les infrastructures de la via pública. Coneixem i 
parlem amb veïns i veïnes de la nostra ciutat, amb les Associacions de veïns, Escoles, Ampes, 
Comerços, Associacions culturals, etc, per conèixer les necessitats de la nostra ciutat. I actuem, 
i ho fem de diverses formes: 1.- Quan es detecten problemàtiques urgents, es realitza una 
intervenció immediata. 2.- De forma programada, i de forma continuada, es realitzen una sèrie 
de Projectes de Millora, bé, al enllumenat, pavimentació o asfaltat de la ciutat. 3.- I amb 
Inversions per a la millora de l’espai Públic, on mitjançant el Junts Fem Barri, els veïns i les 
veïnes de Gavà, podem decidir quins projectes ens interessen i es volen executar, per a la 
millora de la nostra ciutat. Naturalment, com qualsevol Administració estem limitats 
pressupostàriament i encara que ens agradaria poder arribar a realitzar més millores, els 
recursos son els que son, e intentem realitzar el màxim numero d’actuacions amb els recursos 
existents. La nostra voluntat es la millora continua de la ciutat, una ciutat al servei dels seus 
ciutadans, on puguin gaudir i disfrutar del seu espai públic, de les seves places, parcs, camins, 
de l’espai natural, etc. Indubtablement, qualsevol actuació o millora a la via pública que 
realitzem serà comunicada i es farà pública, per que tothom tingui accés a la informació i al 
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coneixement. Mitjançant la web d’obres, les xarxes socials, i pels diferents mecanismes de 
comunicació de l’Ajuntament, en aras a la transparència.  
 
 
Novament, el sr. Juan-Carlos Bondía, regidor de la formació política de GSSP, va prendre la 
paraula per exposar que en determinadas calles de Gavà se instalaron unos resaltos, con el 
principal objetivo de reducir la velocidad de los vehículos y motocicletas, tratar de evitar 
accidentes. Es decir, dar mayor seguridad a las calles del municipio, por la circulación de los 
vehículos. El paso de los vehículos por encima de estos reductores, provoca que estos con el 
tiempo se desgasten o dejen de estar fijados al suelo, con el correspondiente peligro que eso 
comporta. La falta de mantenimiento, caídas de algún ciclista y posibles pinchazos por circular 
donde falta un resalto y quedando los tornillos por encima del asfalto han provocado las quejas 
de varios/as ciclistas y vecinos/as. Tal y como se pueden ver en fotos que nos enviaron el 
pasado domingo 17 de julio de 2016. Va formular el següent prec: Que se revisen todos los 
reductores anclados en el asfalto de nuestro municipio, se fijen los que estén sueltos y repongan 
los que estén en mal estado, que los tornillos de estos resaltos queden bien colocados y no 
sobresalgan del reductor, ya que podrían seguir provocando pinchazos. Que se notifique al 
grupo municipal Gavà, Sí se puede de las actuaciones realizadas por parte del gobierno sobre 
este tema. 
 
Com vostè bé indica, --contestà la sra. Rosa-María Fernández-- la finalitat d’aquestes bandes 
reductores de velocitat es donar major seguretat vial. Amb la finalitat de vetllar per la seguretat 
vial, per que es una de les nostres prioritats, s’han anat  instal·lat aquestes bandes reductores als 
punts més sensibles i on s’ha detectat pels serveis tècnics, que pot haver-hi la necessitat de 
reduir la velocitat. Pot succeir, donat la quantitat d’elements reductors de velocitat que tenim 
instal· lats al municipi,  que desprès del pas de vehicles, camions i autobusos, es pugui produir 
en algun cas aquest desajust. Indubtablement, es fan revisions constants, i tan bon punt com els 
nostres serveis tècnics ho detecten, es fixen, canvien o reparen el resalt afectat. 
 
 
A continuació, el portaveu del grup municipal de GSSP, sr. Miguel Herrera, va exposar que 
estos últimos meses se está tratando el tema de realizar una fiesta por la inclusión en Gavà, en 
coordinación con múltiples asociaciones como CAVIGA, ADISGA, AMPAS, centros 
escolares, y otras entidades locales, contando a su vez con la participación de varios grupos 
municipales y el Ayuntamiento. Ésta es una magnífica idea que puede ayudar tanto a conocer 
mejor las necesidades de las personas con algún tipo de discapacidad o diversidad funcional, así 
como la enorme cantidad de aportes positivos que puede ofrecer una sociedad inclusiva. No 
obstante del 28 de junio al 3 de julio fueron las fiestas locales de Gavà y pudimos comprobar, 
conjuntamente con algunas asociaciones anteriormente mencionadas, que no se estaba 
realizando ningún tipo de actividad inclusiva (a parte de una exposición); ni siquiera como 
prueba piloto para poder ir ampliándolo en años posteriores. Si queremos una Gavà inclusiva 
debemos demostrarlo desde los órganos de gobierno, y debemos hacer que la ciudad sea 
realmente un entorno inclusivo, flexible y adaptado, donde las actividades sean inclusivas. Per 
tot l’anterior va formular el següent prec: Que se tenga en cuenta para las próximas fiestas 
locales, así como para cualquier otra fiesta y el resto de actividades de ciudad, la necesidad de 
amoldar nuestros eventos y su entorno a las necesidades de todos y todas las ciudadanas. Que 
se haga un reconocimiento público a los padres y madres y a las familias que diariamente 
luchan por hacer de nuestra ciudad un espacio de inclusión real y bien adaptado.  
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En relació a aquest prec el sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde, va respondre el següent: Es 
cierto que en las reuniones de la Comisión de Inclusión se ha hablado de hacer una fiesta para 
la diversidad y también de la necesidad de introducir actividades de personas con discapacidad 
y  para personas con discapacidad en la Fiesta Mayor. Es cierto que podemos hacer más, pero 
también hay que explicar lo que ya estamos haciendo.  En el espectáculo de Reyes se reservó, 
por primera vez, un espacio para personas con dificultades de movilidad o con discapacidad y 
también lo hicimos en el concierto de Antonio José en Fiesta Mayor y lo seguiremos haciendo 
en los espectáculos o conciertos más masivos. También hemos realizado, durante la fiesta 
mayor, actividades en colaboración con Adisga, que como saben es la entidad de personas con 
discapacidad intelectual de la ciudad. Los jóvenes de Adisga hicieron una exposición de 
pinturas y también colaboraron en el Mapping que hicimos sobre “Nuestro Gavà”. Otros 
jóvenes con discapacidad participan de forma normalizada en las actividades de la fiesta, por 
ejemplo, como castellers. Esta es una de las mejores maneras de practicar la inclusión, que la 
sociedad sea capaz de acoger en sus actividades habituales a persones con diferentes 
capacidades. En cuanto a su ruego de que hagamos un reconocimiento público a los padres, 
madres y familias el mejor reconocimiento que podemos hacerles es que trabajemos en serio 
para hacer de Gavà una sociedad y una ciudad más inclusiva. Ademá tenemos previsto hacerles 
este reconocimiento en la Fiesta de la Inclusión.  
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes de GSSP, també el sr. Miguel Herrera va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria-- que Gavà es una ciudad que desea mostrarse 
como solidaria y abierta a la cooperación internacional. Fruto de ello es el hecho de que está 
hermanada con Gleibat el Fula desde el año 1977. Además contamos en la ciudad con la 
inestimable ayuda y colaboración de l' Associació Catalana d’Amics del Poble Saharaui de 
Gavà, una ONG que nace con el objetivo de colaborar activamente en el reconocimiento del 
pueblo saharaui y en su posterior desarrollo como país. Su principal proyecto en Gavà es 
“Vacances en pau” ofreciendo a las niñas y niños saharauis la posibilidad de pasar las 
vacaciones en un entorno diferente al que viven normalmente. Esta asociación necesita ayuda 
para dar a conocer el proyecto y así poder fomentar la participación de otras personas en la 
ciudad. Esa visualización que se puede producir a través de múltiples medios, diario local 
impreso y digital, etc. también contaba con otra forma de expresión: la colocación de la bandera 
Saharaui. Pero este año la información a las y los gavanenses ha sido insuficiente, y ni siquiera 
se ha colgado la bandera anunciando la llegada de los y las niñas saharauis. Pe tot l’anterior va 
formular el següent prec: Que se haga mayor difusión de las actividades, necesidades y formas 
de colaboración con ACAPS Gavà, así como mayor difusión de la situación del pueblo 
Saharaui. Que se retome la costumbre, que este año ha sido abandonada, de colgar la bandera 
del Sahara cuando se realice la recepción de los niños/as saharauis, que llegaron el pasado 
jueves día 14 de este mismo mes de julio. 
 
El sr. Èric Plaza, regidor de l’equip de govern, va respondre que en el marc dels projectes de 
cooperació i solidaritat, la vinculació amb el poble Saharauí i la seva causa ha estat un dels 
eixos en la política de cooperació de la ciutat. En aquest sentit, un dels projectes de referència 
és el projecte de vacances en pau, que aquest any compleix el seu 20è aniversari. Cal mencionar 
que l’agermanament amb Gleibat El Fula és de l’any 1997. Aquest any, durant la recepció de 
benvinguda, per un descuit, no es va penjar la bandera saharauí, com es venia fent els darrers 
anys. En tot cas, la voluntat de l’Ajuntament és continuar donant suport al poble saharaui, i així 
es plasmarà al nou Pla Director de Cooperació que properament marcarà les línies estratègiques 
en els propers anys en aquest àmbit. Aquest pla incorpora, entre altres accions, la millora en la 
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comunicació de l’àmbit de cooperació, fet que farà millorar la difusió de diferents temàtiques 
solidàries i de cooperació. 
 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, 
vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la 
paraula al Grup Municipal del PP.  
 
En un primer, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de 
que actualment, la nostra ciutat ofereix tres espais municipals a totes aquelles persones que 
vulguin contraure matrimoni a Gavà per dur a terme la celebració: Sala de Juntes, Sala de Plens 
i baixos del Museu de Gavà. Entenem que la ciutat disposa d'altres espais dins i fora de les 
dependències municipals que també podrien oferir-se a la ciutadania per a la celebració de les 
seves unions matrimonials. Es per tot l’exposat, que va formular el següent prec: S'ampliï 
l'oferta d'espais per a realitzar unions matrimonials a dependències municipal valorant al 
possibilitat de fer-les als Jardins del Museu i a la terrassa de la tercera planta de l'Ajuntament, 
sempre amb el pagament previ de la taxa a aprovar corresponent. 
 
Les alternatives que vostè planteja --respongué el sr. Jordi Jiménez-- s'han considerat en algun 
moment però es van descartat inicialment per les necessitats que comporten a l'hora de destinar 
més recursos humans de supervisió, control d’espais i materials per a la celebració de 
casaments, amb el cost que això comporta i que naturalment caldria imputar en els preus 
públics i les ordenances fiscals. Personalment, veig complicat l’espai de la terrassa pel que fa al 
control de les persones que accedeixen a l’edifici administratiu, especialment quan les 
celebracions siguin en dies festius, evidentment al marge de les necessitats logístiques que 
comporta l’adequació de l’espai. Dit això, estudiarem les opcions que vostè ens comenta, 
valorant  la viabilitat, les necessitats que representen i els costos a avaluar. 
 
 
Contestat el prec, la mateix regidor del PP va passar a formular un segon en el qual, expressà 
que la ciutat de Gavà compta amb 4 quilòmetres de platges el que any rera any, la fan 
destinatària de molts veïns de la ciutat i de altres poblacions. Tots plegats hem de treballar per 
que la seva projecció nacional i internacional sigui cada vegada major, atenent a les necessitats 
de tots els seus usuaris i visitants i també tenint cura del medi ambient i de l’entorn i també 
fomentar els bons hàbits entre la ciutadania. En aquests sentit, comptem amb una llei que 
prohibeix el consum de tabac a determinats espais com l’entorn de les escoles i les àrees de joc 
infantil però no a altres espais de convivència com poden ser les platges. Aquestes llacunes de 
la llei, poden ser solucionades pel Govern Municipal i altres administracions competents.  
Alguns ajuntaments d’Espanya ja han optat per reservar uns metres del seu litoral a una zona 
sense fums per tal de fomentar els hàbits saludables tant en defensa dels menors com de la resta 
de la ciutadania. Per tot l’exposat va formular el següent prec: Dur a terme les gestions 
necessàries amb les administracions competents per tal de delimitar uns metres de la platja de 
Gavà com a zona “Sense Fum” tan en defensa dels hàbits saludables com del medi ambient tot 
estan inaugurada a l'estiu de l'any 2017 
 
La sra. Rosa-María Fernández va dir que estaven d’acord en que tots plegats hem de treballar 
per la projecció de la nostra Platja, en la cura del nostre medi ambient: un gran patrimoni 
natural que tenim i que gaudim, i naturalment, es fomenten els bons hàbits de la ciutadania. 
Com indica, la Llei 42/2010, de 30 de desembre, que modifica la Llei 28 /2005, de 26 de 
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desembre sobre mesures sanitàries enfront del tabaquisme, i es aquesta la que regula els espais 
lliures de fum, següent l’Estat Espanyol l’òrgan competent per legislar al respecte. Es aquest 
l’únic que dintre del seu marc de competències, pot prohibir el consum de tabac a determinats 
espais, i també a la platja.  Per lo que, potser ho poden proposar al seu partit, quan en uns dies, 
formin Govern. 
 
 
En una nova pregunta, aquest cop a càrrec del sr. Josep Llobet, es va exposar que l'Ajuntament 
de Gavà ha presentat un programa d'activitats dirigit a tota la ciutadania per aquest mes d'agost 
amb el títol: «A Gavà, al juliol no parem».Entre la varietat de la oferta no s'ha tingut en compte 
un recurs important de la nostra ciutat i més a l'estiu, la nostra platja i per tant, ens sorprèn la 
manca d'activitats al nostre litoral més enllà de la cursa nocturna i un parell de tallers de ball. 
Cal que entre tots obrim la ciutat al mar i acostem aquest recurs gavanenc a la població. Per tot 
l’exposat va `reguntar: Quins han estat el motius pels que al programa «A Gavà, al juliol no 
parem» no s'han inclòs activitats nàutiques, amb esports de vela  i altres ofertes lúdiques com 
els tradicionals castell de sorra a la nostra platja si un des nostres objectius és donar a conèixer 
el valor del nostre litoral? Com valora el Govern Municipal poder incloure aquests tipus 
d'activitats en properes edicions? 
 
Pel que fa a aquesta pregunta el regidor German Barrena va manifestar que l’objectiu del 
programa “A Gavà, al juliol no parem” era agrupar propostes d’actuacions realitzades des de 
l’ajuntament o en les que l’ajuntament hi participa fortament. Per això s’han inclòs les activitats 
“Chillout” i el cinema a la fresca, organitzats pel Departament de Cultura; els juliols a la fresca, 
organitzat per les biblioteques, tallers familiars al voltant del patrimoni cultural, cursos de 
l’Espai Jove Casa Gran, i algunes activitats lúdiques organitzades per entitats culturals de la 
ciutat. També s’ha volgut donar difusió a les festes de les associacions de veïns per la seva 
importància pel barri, i per això s’han incorporat a la programació. Paral·lelament a aquest 
programa existeix un altre programa d’activitats d’estiu per a infants i joves. En aquestes 
s’inclouen els casals, en sentit ampli, que poden fer els joves durant el mes de juliol. Estem 
d’acord amb vostès que cal donar el màxim de difusió de les activitats que poden ser atractives 
per a la ciutadania de Gavà i fer-ho de la manera més adequada i completa. Per tant, estudiarem 
com donar difusió a les activitats nàutiques que es fan a la nostra ciutat. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Josep Llobet, regidor del PP per posar de manifest que Un any més, 
des de l'Ajuntament de Gavà es va editar el Programa de la Festa Major de Sant Pere només en 
català desatenent la nostra reiterada petició de que sigui bilingüe com ho és la nostra ciutat. En 
canvi, en un dels darrers esdeveniments celebrats a la nostra ciutat, la 63a Fira dels Espàrrecs sí 
que vàrem comprovar com els panells explicatius dels diversos treballs de la exposició estaven 
redactats en català i en castellà. Per tot l’exposat va formular la següent pregunta: Quins són els 
criteris que segueix el Govern Municipals per editar en català o castellà a la nostra ciutat? Quan 
preveu el Govern Municipal establir el bilingüisme en totes les publicacions municipals sent 
aquest el reflex de la nostra ciutat, bilingüe i plural? 
 
Sr. Llobet --va respondre el sr. Miquel-Àngel Díaz-- com hem explicat en diferents ocasions, 
l'edició del programa de Festa Major en dos idiomes suposa doblar els costos d'impressió i 
distribució per un producte de dimensions notables i que en sí mateix representa un esforç 
econòmic considerable. Un esforç que, evidentment, assumim plenament, però que entenem no 
caldria duplicar. D'altra banda, estem parlant d'uns continguts que publicats en català són 
perfectament entenedors per la immensa majoria de la població, que creiem fa una molt bona 



 45 de 59

valoració del programa de Festa Major.  Dit això, en properes edicions explorarem la 
possibilitat que per exemple la graella que recull i resumeix el conjunt d'activitats, pugui 
aparèixer en català i castellà. Pel que fa als criteris generals, reflecteixen justament aquesta 
argumentació: quan es tracta de materials o espais les dimensions i costos dels quals permeten 
utilitzar fàcilment els dos idiomes, així ho fem. Estem parlant de determinats rètols, cartells 
informatius, Ajuntaments Informa, fulletons, etc.  En qualsevol cas, volem deixar constància 
una vegada més que la convivència diària, sigui parlada o impresa, del català i el castellà a 
Gavà, es viu amb absoluta normalitat per part del conjunt de la població, i creiem que ni cal ni 
convé ni val la pena buscar tres peus al gat ni conflicte on no n'hi ha. I també cal recordar que 
el català és la llengua preferent de l'Ajuntament de Gavà. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, la sra. Mónica Parés,  donat que –digué– una 
de les imatges que han marcat l'actualitat dels darrers mesos han estat les relacionades amb els 
refugiats. Imatges que han tingut com a reacció des de les crítiques a les polítiques de la Unió 
Europea a l'oferiment d'acollida de petits municipis. També la ciutat de Gavà ha estat sensible a 
aquest drama pel conflicte sirià però que malauradament, no és l'únic que porta a persones a 
deixar el seu país i arrels. Actualment, també és important el nombre de persones que entren al 
nostra país per la via ordinària en busca d'asil destacant els procedents de Ucraïna pel conflicte 
bèl·lic i Veneçuela, molts d'ells per raons polítiques. Per tot l’anterio, va formular la següent 
pregunta: Quins tràmits ha realitzat el Govern Municipal per fer possible l'acollida a la nostra 
ciutat, des de la integració i l'exigència, d'aquelles persones que sol· liciten asil al nostre país per 
la via ordinària fugint dels conflictes i persecucions per raons polítiques als seus països, 
especialment dels procedents d'Ucraïna i Veneçuela? 
 
La resposta a aquesta pregunta va anar a càrrec del regidor de l’equip de govern Èric Plaza qui 
va assenyalà que al món hi ha més de 60 milions de persones desplaçades o refugiades, 
víctimes de guerres, persecucions polítiques, violència i violacions dels drets humans. Ho 
certifica un informe de  l'Alt Comissariat de l'ONU per als Refugiats (ACNUR). L'Ajuntament 
de Gavà s'ha ofert a formar part de la Xarxa de Ciutats Refugi i poder prestar ajuda, suport o 
acollida a les persones desplaçades per ajudar a pal·liar la tragèdia que viuen milers de persones 
que fugen de la guerra i conflictes armats de l'Orient mitjà, fonamentalment de Síria, el país 
amb més persones refugiades, gairebé uns 4 milions de persones. De totes maneres, les 
competències sobre l’acollida de persones refugiades no és municipal. L’Ajuntament de Gavà 
ha donat suport a través del Fons Català de Cooperació a projectes que donen cobertura en 
aquests àmbits: Suport a les persones refugiades en rutes de fugida; Suport als municipis de la 
ruta; Planificació i gestió de l'acollida; Educació per al desenvolupament i sensibilització. En 
aquest sentit, les accions que principalment està desenvolupant l’Ajuntament de Gavà són de 
sensibilització envers un respecte als drets humans i cultura de la pau, mitjançant la 
programació de les Estacions solidàries, el GavàMón (que aquest any estarà dedicat a les 
persones refugiades) i a la Guia educativa adreçada als centres de primària i secundària de la 
ciutat. Aquestes programacions comptaran amb la presència d’entitats humanitàries que 
treballen envers aquestes situacions. També s’ha treballat amb una de les entitats que té 
encomanada la gestió de l’acollida de refugiats, en aquest cas la Creu Roja de Gavà, i ens hem 
posat a la seva disposició per intentar pal· liar aquesta crisi humanitària. En quant a l’origen de 
les persones que acollim, l’ajuntament de Gavà no té competències en el tema, és competència 
estatal. Nosaltres acollim a tots els que arriben sense discriminar-los de cap manera. 
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DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE GSSP 

DE CONDEMNA AL COP D’ESTAT DE 18 DE JULIOL DE 1936 I HOMENATGE 
A LES INSTITUCIONS REPUBLICANES.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal de GSSP de 
condemna al cop d’Estat de 18 de juliol de 1936 i homenatge a les institucions republicanes, 
declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a 
favor, diu així:  
 
Hace tan solo unos días, el pasado 18 de julio, se cumplieron 80 años del inicio del golpe de 
estado que desembocaría en la guerra civil española. 
 
El 18 de julio de 1936, el general Francisco Franco promovió un golpe de estado fascista contra 
las Instituciones legales, constitucionales y democráticas de la II República Española. El golpe 
de estado, que pretendía ser fulminante, chocó con la resistencia de la República y los 
republicanos, y los golpistas prolongaron su acción violenta durante tres años de guerra civil 
que culminaron con la derrota de la democracia y del estado de derecho. 
 
A las decenas de miles de muertes provocadas por la guerra siguió una larga y cruenta 
represión, que golpeó a concejales/as, alcaldes/as y diputados/as, así como al conjunto de los 
republicanos y republicanas con la muerte, cárcel, depuración, humillación y exilio. 
 
Hoy día, 80 años después del inicio de aquellos trágicos acontecimientos, es hora de proclamar 
nuestra condena a los golpistas y rendir merecido homenaje a todos los cargos públicos, 
Parlamentos y Corporaciones Republicanas, que sufrieron una terrible represión por el mero 
hecho de defender la Constitución y las leyes. 
 
La Asociación para la Recuperación de la Memoria Histórica (ARMH) recuerda que los 
ayuntamientos democráticos “han sido desde el principio de la transición uno de los elementos 
fundamentales para inyectar los valores democráticos en la cultura política de nuestro país. Su 
cercanía a la ciudadanía es una herramienta de trabajo que debe seguir produciendo y 
reproduciendo cultura democrática. Esa es la razón por la que creemos que el próximo 18 de 
julio pueden tener un papel importante en el rechazo al golpe de Estado de 1936, al 
establecimiento de la dictadura y a cualquier forma del ejercicio de la política que trate de 
imponer por la fuerza ideas y creencias, de vencer y no de convencer”. 
 
A día de hoy, 114.226 personas permanecen desaparecidas en fosas comunes. 
 
Por todo ello, el Grupo Municipal Gavà, Sí se puede presenta los siguientes acuerdos: 
 
ACUERDOS 
 
Primero.- Instar a todas las Instituciones a declarar el 18 de julio como Día de Homenaje a las 
Instituciones Republicanas y Democráticas, y como día de condena a la dictadura franquista y 
al fascismo; con más énfasis lo reclamamos este año que se cumple el 80 aniversario del golpe 
de estado de Francisco Franco contra el legítimo gobierno republicano y del comienzo de la 
guerra civil española. Esta declaración oficial representa a la vez un homenaje y un 
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reconocimiento a todas las víctimas de la dictadura franquista, y más en concreto a los cargos 
electos de las Corporaciones Municipales y a los/as Parlamentarios/as de la República. 
 
Segundo.- A tal efecto, solicitar a las instituciones de representación ciudadana de todos los 
ámbitos (ayuntamientos, parlamentos autonómicos, parlamento nacional y senado) que 
convoquen para el 18 de julio del año próximo un Pleno Institucional no remunerado o el 
impulso de actividades de homenaje a los/as alcaldes/as, concejalas/es y diputadas/os de la 
República y con ellos a todos los republicanos, republicanas y demócratas que fueron objeto de 
represión por parte de la Dictadura. Así mismo solicitar que coloquen en la fachada de los 
ayuntamientos u otras dependencias municipales una pancarta u otro elemento visual en el que 
pueda leerse: “18 de julio nunca más”. 
 
Tercero.- Apoyar, si fuera necesario en colaboración con las administraciones e Instituciones 
centrales, autonómicas y locales, los actos de homenaje en memoria de las víctimas del régimen 
franquista y la retirada, o como mínimo la reorientación democrática, de los monumentos 
franquistas. 
 
Cuarto.- Declararse favorable a la colocación en la fachada de los ayuntamientos u otras 
dependencias municipales de una pancarta u otro elemento visual en el que pueda leerse: “18 de 
julio nunca más”. 
 
Quinto.- Exigir a los gobiernos locales, autonómicos y nacional el cumplimiento de la Ley de 
Memoria Histórica 
 
Sexto.- Comunicar este acuerdo a todos los grupos políticos del Parlament de Catalunya, del 
Congreso de los Diputados y del Senado, a la Asociación para la Recuperación de la Memoria 
Histórica (ARMH), a la Asociación de Expresos y Represaliados políticos antifranquistas, a la 
Asociació Amical de Mauthausen, al CAUM Club de Amigos de la UNESCO, a la Asociación 
Foro por la Memoria Democrática, a la Unidad Cívica por la República, a la Asociación por la 
Memoria Social y Democrática, y a la Plataforma por la Comisión de la Verdad sobre los 
crímenes del Franquismo 
 
Séptimo.- Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios de 
comunicación municipales. 
 
La Declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (7 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 2 
CiU), cap en contra, i sis (6) abstencions (4 C’s i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Miguel Herrera, regidor de la formació política de Gavà, Sí se Puede, va donar lectura a 
la Declaració Política i, tot seguit, el sr. Antoni Rafanell, regidor del grup municipal de CiU, va 
expressar que, en primer lloc, donarien suport a l’aprovació de la Declaració Política. 
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Va voler reproduir unes paraules del historiador Agustí Colomines en les que deia: conèixer la 
història, exposar les coses tal com van ser, és el que ens farà forts en la virtut de perdonar. 
Refugiar-se en la por, en canvi, serà una muralla que ens impedirà saber i avançar, que són dues 
de les palanques que obren les portes al futur. 
  
També va recordar que el fet de que el President Lluís Companys hagués estat detingut per la 
Gestapo i portat presoner a Espanya i al final a Barcelona, a on va ser torturat i afusellat, en un 
judici sumaríssim i a dia d’avui cap govern de l’Estat espanyol havia revisat el cas ni havia 
demanat perdó.  
   
Malgrat que a tots dos bàndols es van fer accions reprobables s’havia de recordar que la 
República s’havia constituït de manera legal i gaudia de la legitimitat que li havien atorgat les 
urnes.  
 
 
Per la seva banda, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del Partit Popular, va 
manifestar, de manera literal, el següent: “Hace 80 años España vivió uno de los 
acontecimientos que marcarán la historia de nuestro país. Después del 18 de julio, una Guerra 
Civil y una Dictadura hasta llegar a la Transición y a nuestra Democracia actual. 
 
Hechos y años que muchos vivieron y que nadie debería olvidar. No olvidar para no repetir 
pero también no olvidar para valorar lo que hombre y mujeres de nuestro país vivieron y 
sufrieron no sólo en defensa de sus ideales sino también en defensa de sus familias, bienes y 
creencias. 
 
Por ello, desde el Partido Popular nos hemos opuesto siempre a recordar sólo esa parte de la 
historia que hace buenos a unos y malos al resto. Porque todas las guerras duelen pero duelen 
más las guerras entre hermanos, en las que nadie vence, en las que todos pierden y que ahora 80 
años después de su inicio, deberá llevar a los responsables políticos a seguir el ejemplo de 
muchos de sus protagonistas, mirar al frente y valorar la convivencia y la democracia en la que 
vivimos y no como pretenden hoy ustedes volver a recordar lo ya recordado y condenado por 
todos los grupos políticos en ayuntamientos, Parlament de Catalunya y Congreso de los 
Diputados antes de que ustedes llegaran aquí. 
 
Pero además, su Declaración Política, siguiendo los desvaríos de su memoria histórica, llegan a 
la amnesia selectiva. Y recuerdan el golpe, la guerra y algunos de sus muertos y perseguidos 
pero se olvidan de los asesinados por grupos anarquistas, asaltos a iglesias, checas, propietarios 
también perseguidos por no ser adictos al filocomunismo o anarquismo. 
 
Por eso, porque creemos que la fortaleza de los hombres y mujeres protagonistas de esta parte 
de nuestra historia se merecen que trabajemos juntos por un país mejor, preferimos la paz, la 
piedad y el perdón. 
 
Consignas que pueden defenderse desde instituciones republicanas o monárquicas, pasadas o 
futuras.  
 
Y finalmente, en pleno siglo XXI y mirando hacia adelante podríamos centrar los esfuerzos de 
todos por acabar con regímenes totalitarios que aún existen en el mundo. Y ante hechos como 
los recientes atentados de Francia, que vuelven a demostrar la importancia de nuestro sistema 
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democrático actual, les hacemos una invitación además de a recordar épocas pasadas a trabajar 
conjuntamente y en la actualidad, por la defensa de la libertad en Oriente y Occidente.” 
 
 
La intervenció del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, va anar a càrrec del 
regidor Andreu Pérez, qui recordar que el 18 de juliol de 1936 hi havia un govern legalment 
constituït, ajuntaments legalments constituïts, un sistema educatiu avançat, universal, una 
sanitat homologable amb Europa, infrastructures, xarxes ferroviàries, entitats socials, cíviques, 
partits, una societat viva, on Catalunya era el puntal d’Europa en referències culturals i 
econòmiques i tot això es va truncar perquè va haver-hi una sublevació feixista que ens va 
bombardejar, ens va reprimir i ens va perseguir. 
 
Al seu parer i havia una tendència historicista que intentava sempre equiparar sublevats 
feixistes amb demòcrates que defensaven llurs llibertats i era possible que avui en aquesta Sala 
es fes algun discurs ranci, trasnuitat i de manera camuflada. Com a conseqüència de la 
sublevació es va perdre tot el benestar creat i desenvolupat per la república trigant-se més de 25 
anys a recuperar una part del poder adquisitiu i del benestar  
 
La guerra feixista va provocar misèria, persecució, exili i execucions, essent el cas de 
Companys el de l’únic President d’Europa executat en període de guerra. 
 
Va reconèixer que també va haver-hi repressió pel bàndol republicà però no es podia equiparar 
els dos bàndols. 
 
Per acabar va donar lectura a un fragment del llibre Dolça melangia trista recordança d’en 
Alfons Gibert en la que es relatava la situació a Gavà quan era bombardejada per les forces 
feixistes. 
 
 
A continuació va prendre la paraula el sr. Francisco Gavilán, regidor del grup municipal de 
Ciutadans, per dir, de manera formal, el següent: “Primero queremos recalcar que: Condenamos 
el Franquismo, no sé si queda claro, condenamos el Franquismo, que conste en acta señor 
secretario que cs condena el franquismo 

  

Nuestro Grupo Municipal hubiera deseado poder votar a favor algunos puntos de los acuerdos 
de esta declaración pero nuestro ROM no permite que se vote por separado. Cuestión que sin 
duda creemos que resolverá la comisión técnica encargada de modificación del ROM, debido a 
que este tipo de votaciones por separado de los puntos de los acuerdos es un acto común en la 
mayoría de los ayuntamientos así como en  el Parlament y las Cortes Generales. No poder votar 
por separado supone una restricción de la libertad de expresión y la imposibilidad de poder 
aportar un criterio argumentativo, ante malentendidos o discrepancias. 

A modo de ejemplo, nos gustaría votar a favor al punto tres de los acuerdos de esta declaración 
política. 

Queremos recalcar que Ciutadans ha mostrado la condena al franquismo en diversas ocasiones, 
en el Parlament el 27 de septiembre del 2013 y en la anterior legislatura “fallida” donde nuestro 
portavoz en el Congreso lo dejó bastante claro. 
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La Guerra Civil española nunca debió haber sucedido fue una guerra fratricida, en la cual se 
cometieron aberraciones en los dos bandos y esperamos que nunca vuelva a suceder, las 
muertes en la guerra entre familiares no tiene parangón. 

A pesar de este terrible pasado y sin olvidarlo debemos mirar al futuro y conmemorar la 
transición española que es un ejemplo de estudio en todas las facultades de CCPP de mundo 
por su cambio de un régimen dictatorial a una democracia parlamentaria, sin una sola víctima. 
Lo cual no quita que debamos de prestar nuestro apoyo a los familiares de las víctimas del 
franquismo y que puedan dar sepultura a sus fallecidos desaparecidos. Pero debemos de seguir 
mirando hacia delante y no enclavarnos en un terrible pasado que no debería de haber sucedido. 

Por último queremos mostrar nuestra condena al franquismo, no sé si habrá quedado claro!” 
 
 
Per part del grup del Partit dels Socialistes de Catalunya el tinent d’alcalde, Miquel-Àngel 
Díaz, va dir que votarien a favor de l’aprovació de la Declaració Política que comptava amb 
aportacions de la formació política que representava. Va recordar que des de l’equip de govern 
s’havia recolzat la campanya “18 de juliol mai més” impulsada per l’Associació per a la 
memòria històrica i democràtica del Baix Llobregat amb una pancarta a la façana de l’edifici 
rebutjant, una vegada més, aquella dictadura i totes les conseqüències que va tenir la seva 
implantació i la seva durada.  
 
Va reiterar la voluntat de defensa de la democràcia, les llibertats i el  màxim respecte als drets 
humans. 
 
A més, considerava que calia reforçar la memòria històrica com una concòrdia justa i 
democràtica, indispensable per a les persones i famílies que tant havien patit i que no tenien a 
dia d’avui en aquest país el seu reconeixement, qüestió que va titllar de vergonyosa. 
 
Si bé la llei de memòria històrica que va impulsar l’expresident del govern José Luís Rodríguez 
Zapatero va ser un pas endavant el cert és que les dretes instal·lades al govern de la Generalitat 
i al Govern d’Espanya havien reduït l’havien reduït a la mínima expressió.   
 
Per concloure,  va dir que la segona república era un règim polític democràtic homologat a 
Europa i va ser el cop d’Estat de Franco el que va radicalitzar les posicions de tothom. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Miguel Herrera, aquest cop per donar les gràcies a totes les forces 
polítiques que donarien el seu suport a l’aprovació de la Declaració Política així com 
l’ajuntament per la seva predisposició per posar la pancarta. 
 
Sense ànim de tornar a repetir el que s’havia dit va voler manifestar que si va haver-hi una 
guerra civil és per que, d’antuvi, va haver-hi un cop d’Estat. És clar que van haver-hi morts al 
bàndol franquista però no s’ha d’oblidar que eren colpistes que s’estaven alçant en contra d’un 
règim polític democràtic, institucional i legítim. 
 
Considerava que aquesta qüestió s’havia de recordar i tan sols s’oblidaria el dia que es donés 
sepultura a la gent que va morir, es demanés perdó com a societat  i es fes reconeixement a la 
república.  
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Per concloure el debat digué que amb la Declaració no es cercava obrir ferides del passat per 
fer carnassa política si no més aviat intentar tancar una ferida que no s’havia acabat de tancar 
mai.   
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ERC EN 

DEFENSA DEL DRET DE LES DONES AL TREBALL EN IGUALTA T 
D’OPORTUNITATS  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ERC en defensa 
del dret de les dones al treball en igualtat d’oportunitats, declaració que, després del debat i un 
cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així:  
 
Exposició de motius 
 
Catalunya es troba davant d’una nova ofensiva del govern espanyol en funcions de judicialitzar 
la política i de recórrer davant el Tribunal Constitucional normes que afecten els drets bàsics de 
la ciutadania i que atempten contra la sobirania del Parlament de Catalunya. Des de principis 
d’any, hem assistit a la suspensió de diverses lleis catalanes a partir de recursos presentats pel 
govern en funcions davant un tribunal mancant de legitimitat. 
 
Una de les lleis recentment suspeses és la llei 17/2015 d’igualtat efectiva entre dones i homes 
que té l’objectiu de fer efectiu el dret a la igualtat i a la no-discriminació per raó de sexe en tots 
els àmbits, etapes i circumstàncies de la vida. Concretament, els articles suspesos pel Tribunal 
Constitucional són els que fan referència al dret al treball en igualtat d’oportunitats per dones i 
homes, així com les mesures per garantir l’aplicació de la llei. 
 
La suspensió afecta les mesures de prevenció de l’assetjament sexual i de l’assetjament per raó 
de sexe a les empreses, l’obligatorietat d’implantar plans d’igualtat a les empreses, la figura 
d’una persona responsable sindical d’igualtat, la presència de dones i homes a la negociació 
col·lectiva, la incorporació de la perspectiva de gènere en els expedients de regulació 
d’ocupació i a la prevenció de riscos laborals. 
  
L’informe Human Rights Report 2015 elaborat pel Departament d’Estat dels Estats Units 
d’Amèrica va destacar com a exemple de bones pràctiques la llei 17/2015 i alguns dels articles 
ara suspesos. L’estudi anual sobre drets humans assegura que la norma "emfasitza la lluita 
contra l'assetjament sexual" i que "estableix la igualtat de representació en l'administració 
pública, la coeducació a les escoles, els plans d'igualtat a les grans empreses i la prohibició de 
difondre contingut sexista en els mitjans públics". 
 
El preceptes suspesos tenen un fort impacte social ja que a Catalunya la diferència entre el 
guany salarial entre dones i homes és del 25,95% i la segregació ocupacional i la temporalitat 
continuen sent una constant en la realitat laboral de les catalanes. Els plans d’igualtat són una 
eina eficaç per complir el principi d’igualtat en l’àmbit laboral i les accions de protecció davant 
l’assetjament sexual i l’assetjament per raó de sexe garanteixen el dret de les dones a eradicar 
aquesta forma de violència de gènere. 
 
Atès que el president en funcions del govern espanyol va promoure un recurs 
d’inconstitucionalitat de contra els articles 33, 36 (apartats de l’1 al 4), 39, 40, 41, 44 i del 59 al 
64 de la llei 17/2015 d’igualtat efectiva entre dones i homes. 
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Atès que el Tribunal Constitucional ha admès a tràmit el recurs d’inconstitucionalitat número 
2257-2016 provocant la suspensió de la vigència i aplicació dels articles impugnats.  
 
Atès que el Parlament de Catalunya representa el poble català, exerceix la potestat legislativa i 
és la seu on s’expressa el pluralisme i es fa públic el debat polític. 
 
Atès que el Parlament de Catalunya va aprovar el passat 19 de maig la moció 37/XI sobre la 
judicialització de la política que insta el Govern de la Generalitat “a fer tots  els passos, les 
accions i el desplegament legislatiu necessaris per a assegurar que els drets socials assolits per 
la ciutadania de Catalunya per mitjà de les dites lleis recorregudes puguin ésser garantits en tots 
els casos, i per tant deixar sense efecte pràctic la suspensió del Tribunal Constitucional”. 
 
Per tots aquests motius, el grup d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament de Gavà proposa 
d’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
Primer.- Donar suport al Parlament de Catalunya i al Govern de la Generalitat en les iniciatives 
legislatives que permetin fer plenament aplicables i efectives les lleis socials suspeses pel 
Tribunal Constitucional. 
 
Segon.- Donar suport de les accions que es puguin organitzar en rebuig de la suspensió de les 
lleis socials catalanes i a favor de la sobirania del Parlament de Catalunya. 
 
Tercer.- Encoratjar les administracions públiques a complir i fer complir l’article 15 de la llei 
17/2015 sobre l’obligatorietat d’elaborar, aprovar, executar i avaluar plans  d’igualtat de dones i 
homes  destinats al personal al seu servei, així com d’un protocol per prevenir i abordar 
l’assetjament sexual i per raó de sexe. 
 
Quart.- Donar suport a les empreses del municipi sobre els plans d’igualtat i les mesures per 
prevenir i abordar l’assetjament sexual i per raó de sexe en l’àmbit laboral, així com fer-los 
arribar la recomanació d’inscriure els respectius plans al Registre de Plans d’Igualtat del 
Departament de Treball, Afers Socials i Famílies. 
 
Cinquè.- Fer arribar aquest acord a les entitats de dones del municipi, a la representació dels 
treballadors i treballadores del consistori i empreses municipals i a tots els grups parlamentaris 
del Parlament de Catalunya. 
 
Sisè.- Difondre aquests acords a través dels mitjans de comunicació municipals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (7 PSC, 3 ERC, 2 GSSP, 2 PP 
i 2 CiU), cap en contra, i quatre (4) abstencions (C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
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El sr. Albert Massna, regidor de la formació política d’Esquera Republicana de Catalunya, va 
donar lectura a la Declaració Política i va dir que en el punt dos s’havia canviat la paraula 
“donar” per les de “donar suport” acceptant la proposta realitzada pel grup del PSC.  
 
 
A continuació, el sr. Antoni Rafanell, regidor del grup municipal de CiU, va expressar que 
donarien suport a l’aprovació de la Declaració Política atès que es tractava d’una qüestió de 
drets humans i, per tant, en defensa de les persones. 
 
 
Pel que fa al grup municipal del PP, la regidora Mónica Parés, va manifestar, de manera textual, 
el que segueix: “Anunciem el Vot favorable del Grup Municipal Popular a aquesta Declaració 
Política perquè cal que la defensa de la igualtat real i efectiva entre homes i dones sigui el que 
ens uneixi a tots els Grups Municipals amb representació al Consistori. 
 
Però també votarem a favor perquè la llei a la que fan esment, la Llei 17/2015 va ser aprovada 
amb el vot favorable de tots els Grups Parlamentaris del moment, també el Grup Parlamentari 
Popular. 
 
Han estat molts els avanços en igualtat en els darrers anys però encara cal seguir avançant i fer-
ho des de totes les administracions i si ens permeteu, amb un paper important dels ajuntaments, 
les administracions més properes a la ciutadania, i aquelles amb competència per poder elaborar 
els seus propis Plans d'Igualtat real i efectiva amb els que s'involucri a tota la ciutadania, als 
seus treballadors i a les empreses que contracti. 
 
A més, l'interès per la igualtat d'oportunitats ha d'anar més enllà de l'existència d'una llei que la 
reguli perquè de vegades, les lleis arribem  tard a regular realitats. Malgrat això, les lleis estan 
per complir-les, per reformar-les quan sigui necessari i per no vulnerar les normes superiors. 
 
Amb aquestes premisses va aprovar el Grup Parlamentari Popular la llei que ens porten a debat. 
Una llei que va arribar al Parlament després d'haver estat dos anys en un projecte guardat en un 
calaix, al debat parlamentari ja vam dir que alguns dels seus aspectes ens semblaven 
intervencionistes, malgrat voler compaginar el progrés social i la regressió en altres aspectes, 
però creiem que la voluntat de tots és anar més enllà de debats puntual sobre uns articles de la 
llei que fan referència al treball perquè es considera que s’excedeix de la competències 
autonòmiques. 
 
Des del Partit Popular hem demanat que s'apliqui la llei, de moment, sense aquests articles i en 
tot cas, haurà de ser una altra administració la que reguli els aspectes recorreguts. No dubtem de 
la capacitat del govern d'Espanya en matèria laboral i que han portat a la creació de nous llocs 
de treball durant el seu mandat. Mandats del Partit Popular caracteritzat per l'increment de la 
població ocupada femenina i les millores per la conciliació així com l'increment de la seva 
pensió en un 15% a les mares treballadores amb dos fills con una de les darreres mesures 
aprovades.” 
 
 
Arribat el torn de la formació política de Gavà, Sí se Puede, el regidor Miguel Herrerava voler 
fer bandera per la lluita dels Drets Humans de tots els éssers humans, sense distingir raça, sexe 
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o religió. I en particular, es va sumar amb vehemència a la defensa dels drets de les dones a 
poder treballar en igualtat de condicions.  
 
Va recordar que no fa ni un any, sota el govern del Partit Popular, Nacions Unides suspenia a 
Espanya en el seu examen sobre Drets Humans. Per a això l'ONU va emetre un informe titulat 
“Observacions finals sobre el sisè informe periòdic d'Espanya” en el qual reflecteix fins a 26 
«preocupacions» per l'incompliment del Pacte i crítiques per la persistència de lleis i pràctiques 
contràries als Drets Humans. Entre altres qüestions l'ONU recull la Violència masclista i la 
Desigualtat de gènere, fets patents a nivell social, i per tant a nivell laboral. Deia l'ONU que les 
dones estan «insuficientment representades en els llocs decisoris» i a més li inquietaven les 
«notables diferències salarials entre homes i dones». 
 
Així les coses, seguint el text proposat per ERC i les recomanacions de l’ONU, afirmà que 
votarien a favor de la Declaració. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de la formació política de Ciutadans, vas 
posar de manifest que un dels primers lemes de Ciutadans va ser “Solament ens importen les 
persones, no d'on són o d'on vénen, sense distinció ni en la seva religió, ni en la seva llengua ni 
en la seva opció sexual” per ells treballaven activament en pro de la igualtat i per això amb els 
acords d'aquesta declaració estarien d'acord amb els punts 3, 4 i 5 en el sentit d'exigir el 
compliment de les lleis i de donar suport als plans d'igualtat en les empreses del municipi. Però 
no amb els dos primers en què com és habitual es barregen qüestions diferents, aprofiten 
qualsevol tema, fins i tot els més seriosos, per usar-los com a armes llancívoles i acusar a la 
resta de Espanya de tots els mals que suposadament patíem. 
 
D'altra banda, també es parlava de la sobirania del Parlament de Catalunya recordant que el 
Tribunal Constitucional dirimia els conflictes de competències amb l’Estat, però en els punts 1 i 
2 es plasmava el victimisme enfront d'un Tribunal Constitucional o un govern central que, 
segons ells, oprimia a Catalunya, no reconeixent al tribunal però que, evidentment, si 
l’utilitzaven al interposar recursos. 
 
Finalment va explicar que en seu del Parlament de Catalunya havien presentat una Proposta de 
Resolució per engegar les mesures de la llei d'igualtat no recorregudes a la qual cosa tots els 
grups van votar a favor excepte la CUP que es va abstenir, mentre que JxSi (CiU i ERC) van 
votar en contra. Per això, no entenia com ara venien amb aquesta Declaració victimista tirant 
les culpes a uns altres donant la sensació que els importava més la queixa que l'aplicació, 
encara que fos parcial, de la llei catalana d'igualtat. 
 
Per tot l’anterior, va dir que farien un vot d’abstenció. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de la formació 
política del PSC per avançar que donarien suport a la Declaració agraint que s’hagués acceptat 
l’esmena que havien proposat. 
 
Es va fer ressò de que només hi ha un 6% d’empreses en les que la dona ocupa un alt càrrec i a 
més els salaris de les dones catalanes són de mitjana una quarta part més baixos que els dels 
homes. Així doncs, era evident que es necessitava una llei com l’aprovada al Parlament de 
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Catalunya per a promoure canvis en la  societat i revertir aquesta situació. Però el sr. Rajoy va 
impugnar dita llei, juntament amb d’altres, al Tribunal Constitucional. 
 
Des del PSC consideraven que la igualtat de gènere en el treball no era una qüestió de 
competències sinó de drets i voluntat política. 
 
Promoure polítiques d’igualtat, donar suport amb aquesta llei i posar en valor la tasca dels 
ajuntaments com ara el nostre que tenia un segon Pla de polítiques d’igualtat, un Pla d’igualtat 
intern, un protocol d’actuació davant d’un cas d’assetjament sexual, i informaven de les 
subvencions per a crear un Pla d’Igualtat a totes les empreses del municipi. 
 
Altrament, també va comentar que no havien vist cap esforç per part del govern autonòmic per 
tal de desplegar els 53 articles restants de la llei que no estaven impugnats, considerant que hi 
havia molta a feina per davant encara. 
 
 
 
De nou va intervenir el sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’ERC, per agrair als 
grups que votarien a favor de la Declaració Política.  
 
Si bé era cert que en aquests moments hi havia uns conflictes de competències amb l’Estat però 
el partit polític d’Esquerra Republicana de Catalunya estava mirant de donar solucionar-los els 
més aviat possible. 
 
 
3) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DEL PSC 

PER A LA RETIRADA DE L’ORDRE DE COPAGAMENT CONFISCA TORI PER 
A LES PERSONES AMB DISCAPACITAT.  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel grup municipal del PSC, en relació a 
retirada del l’ordre de copagament confiscatori per a les persones amb discapacitat, declaració 
que, després de ser debatuda i admesa alguna esmena formulada al respecte, i amb el vot final 
favorable de tots el grups municipals, diu així:  
 
La Llei 39/2006, de 14 de desembre, de Promoció de l’Autonomia Personal i Atenció a les 
Persones en Situació de Dependència (LAPAD), va fixar les bases per al desenvolupament a tot 
el territori espanyol de l’atenció a les persones en situació de dependència i va establir un dret 
subjectiu en l’àmbit de l’atenció social. Aquesta llei va significar un abans i un després en 
relació a les persones amb manca d’autonomia o dependència, ja que garanteix el dret a rebre 
unes prestacions adequades a les seves necessitats. 
 
El model de finançament de l’atenció a la dependència és un model mixt en què es combina el 
finançament públic i el finançament privat. Hi intervenen tres parts: l’administració central, 
l’administració autonòmica i el beneficiari. La proporció entre el que paga l’usuari i el que paga 
l’administració esta en funció de la capacitat econòmica del beneficiari, l’anomenat 
copagament. No obstant això, la Llei fa esment a un principi bàsic que diu que ningú quedarà 
exclòs de rebre la prestació que necessiti per falta de capacitat econòmica. 
 
En l’àmbit territorial de Catalunya, la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de Serveis Socials, va 
establir que l’accés als serveis socials es regiria pel principi de la universalitat, on els poders 
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públics haurien de garantir a tothom l’accés als serveis socials i llur ús efectiu en condicions 
d’igualtat, equitat i justícia redistributiva. No obstant això, la llei també contemplava que 
aquest principi no excloïa, però, que l’accés es pogués condicionar al fet que els usuaris 
complissin determinats requisits i paguessin una contraprestació econòmica per assegurar la 
coresponsabilitat entre els usuaris i les administracions públiques i la sostenibilitat del sistema. 
 
En aquest context, els criteris de valoració per determinar la capacitat econòmica de la persona 
beneficiària de les prestacions venien determinats per les Ordres ASC/432/2007 i 
ASC/433/2007, que fixaven com a criteri exclusiu per determinar la capacitat econòmica els 
ingressos derivats de la renda personal de la persona beneficiària, excloent d’aquesta manera els 
guanys o les pèrdues patrimonials. 
 
Amb l’entrada en vigor de l’Ordre BSF/130/2014, de 22 d’abril, els criteris de valoració de la 
capacitat econòmica de les persones beneficiàries de les prestacions de servei no gratuïtes i la 
participació de les persones en el seu finançament han canviat. Ara, a més dels ingressos, es 
contempla el patrimoni, el seu rendiment i les càrregues familiars, fet que provoca que en la 
gran majoria dels casos els beneficiaris d’aquest servei paguin més, amb increments del 
copagament de fins a un 30% i un 40%. 
 
Donada la complicada situació per la que estan passant actualment les persones que depenen 
d’aquests serveis, es considera que ha estat un desencert aquest nou sistema de copagament, i 
que no ha estat més que una nova retallada encoberta portada a terme pel Departament de 
Benestar Social i Família. El nou càlcul de copagament establert per l’Ordre BSF/130/2014 ha 
provocat als usuaris d’aquests serveis una baixada dràstica dels recursos econòmics per poder 
fer front a les despeses del dia a dia, ha suposat una pressió econòmica per a les rendes 
mitjanes-baixes i ha fet que els diners de butxaca garantits siguin insuficients per poder satisfer 
un conjunt de despeses personals necessàries i no cobertes per cap altre sistema de protecció 
social. 
 
Resulta especialment discriminatori en el cas de persones amb discapacitat que no es tinguin en 
compte el greuge econòmic que suporten en relació a la resta de la ciutadania. En definitiva, no 
té sentit que les persones usuàries d’aquests serveis es vegin desproveïdes de la major part dels 
seus ingressos pel fet de poder rebre un servei que li facilitarà l’autonomia si després no podran 
comptar amb els recursos suficients per gaudir d’aquesta autonomia. 
 
Diverses entitats representatives dels col·lectius de persones amb discapacitat han posat de 
relleu la dramàtica situació de centenars de persones què, després d’aplicar la nova ordre de 
copagament, tenen una disponibilitat de diners de butxaca, en molts dels casos, inferiors als 
100€ mensuals, fet que atempta a la igualtat d’oportunitats, la seva socialització i integració 
social, i els condemna a una situació de pobresa crònica. Tanmateix, el sector de la discapacitat 
a Catalunya no demana la gratuïtat dels serveis sinó un copagament just i equitatiu. 
 
Recentment, altres governs com els de la Comunitat Valenciana o les Illes Balears han portat a 
terme la revisió de l’ordre de copagament, revisant els seus criteris i establint condicions més 
justes pel que fa als diners de “butxaca” del què poden gaudir les persones amb discapacitat un 
cop han fet el pagament del servei rebut per llei. 
 
El passat 30 de març de 2016, el Parlament de Catalunya va aprovar una Proposta de Resolució 
a la Comissió d’Afers Socials i Famílies, on s’insta al govern de la Generalitat a derogar l’ordre 
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de copagament BSF/130/2014. Una derogació que no ha executat el Govern de la Generalitat 
tot i tenir el mandat parlamentari. 
 
Són per aquests motius que el Grup Municipal Socialista proposa l’adopció al Ple dels 
següents: 
 
ACORDS 
 
Primer .- Instar al Govern de la Generalitat a complir amb el mandat del Parlament i derogar 
amb caràcter d’urgència l’actual ordre BSF/130/2014 per aprovar una nova que estableixi 
criteris més justos , en base a les ordres anteriors, mitjançant la participació en la seva 
elaboració de les entitats representants dels col·lectius afectats, que determinin la capacitat 
econòmica de les persones beneficiàries de les prestacions de servei no gratuïtes o de 
prestacions econòmiques destinades a l’atenció a la situació de dependència que estableix la 
cartera de Serveis Socials. 
 
Segon.- Demanar al Govern de l’Estat que acompleixi amb el finançament que la Llei 39/2006, 
de 14 de desembre, de Promoció de l’Autonomia Personal i Atenció a les Persones en situació 
de dependència (LAPAD), estableix per al seu correcte desenvolupament. 
 
Tercer.- Donar trasllat d’aquest acord a la Consellera d’Afers Socials, Treball i Família de la 
Generalitat de Catalunya, a DINCAT (Discapacitat Intel·lectual a Catalunya), i al COCARMI 
(Comitè Català de Representants de Persones amb Discapacitat). 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de la formació política del PSC, va manifestar que 
l’aplicació de la llei de dependència permetia, en diferents casos, que hi hagués un sistema de 
copagament, per tant, hi havia prestacions que no tenien perquè ser gratuïtes. A més, aquest 
sistema de copagament, en funció de quin govern autonòmic hi hagués, s’aprofitava per fer 
retallades camuflades. Es tractava d’un copagament  confiscatori que treia fins i tot el que no es 
tenia i era una visió de retallada encoberta i profundament injusta. 
 
La Declaració es presentava --digué-- per tal de demanar la retirada d’un ordre de copagament 
que permetia que,  més enllà dels requisits econòmics a l’hora de valorar l’import que havia de 
pagar una persona especialment discapacitada, es tingués en compte altres criteris com ara el 
del patrimoni i les càrregues familiars, suposant un greuge econòmic. 
 
El resultat de tot això suposava que per exemple s’hagués de pagar fins a un 30% o 40% més 
per tal de poder ser acollit en una residència. 
 
Seguidament, va donar lectura als acords de la Declaració Política.  
 
 
El sr. Ramon Castellano, tinent d’alcalde del grup municipal de CiU, va dir que arran d’escoltar 
les diferents intervencions que feien els regidors en les Declaracions Polítiques anteriors 
considerava que no era adient presentar-les amb la finalitat de penjar-se medalles, doncs, al seu 
parer, no era una bona línia. 
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Dit això, digué que, òbviament, el grup de CiU a Gavà no podia estar en contra de l’esperit de 
la Declaració però altre qüestió era quan tocava governar en una altra administració i, 
malauradament, molts cops no es podia donar cobertura a tot el que èticament es voldria cobrir 
per raó dels recursos que es tenien. 
 
D’altra banda, li sabia greu que aquesta nova regulació s’aprofités per interpretar-la com una 
nova retallada. Per això, el govern de CiU a Gavà instaria al Govern de la Generalitat a 
derogar-la i aprovar-ne una de nova amb uns criteris més justos alhora que també va demanar 
que el Govern de l’Estat  acompleixi amb la financiació que li pertoca per tal que la promoció 
de la autonomia personal i atenció a les persones en situació de dependència sigui establerta pel 
seu correcte desenvolupament. 
 
 
Per part del PP, el sr. Josep Llobet, regidor de dita formació política, va dir que es tractava no 
era de suprimir el copagament sinó de derogar una ordre que regulava un nou sistema a l’hora 
d’establir els criteris comptables del pagament de les prestacions que es pagaven. El problema 
radicava en els “diners de butxaca” que eren els diners que moltes persones havien d epagar i 
que havien augmentat entre un 30% i un 40%., qüestió que feia que no poguessin arribar a final 
de mes. 
 
Votarem a favor tal i com van votar a favor en el seu dia en seu Parlamentària demanant la 
derogació i que s’aprovi una de nova negociada amb el tercer sector i després analitzar si 
l’administració té la capacitat per dur-la a terme.   
 
 
El següent regidor que va prendre la paraula va ser el sr. Miguel Herrera, representant del grup 
municipal de GSSP, per respondre al sr. Castellano que les Declaracions parlaven del que cada 
grup volia que parlessin i malgrat haver criticat la Declaració que havien presentat l’equip de 
govern, del qual formava part, havia executat alguna acció de la mateixa com ara penjar la 
pancarta. 
 
A banda d’això, digué que el copagament sanitari impost pel model econòmic neoliberal del PP 
era injust per a qualsevol persona en aquest país. Però el copagament sanitari per a un sector 
tant vulnerable com era el de les persones amb algun tipus de discapacitat, a més d'injust era 
cruel. La crueltat d'un sistema que valora el benefici per sobre de les persones. La crueltat 
produïda per la falta d'empatia de molts polítics cap als i les ciutadanes. Estan totalment d'acord 
amb l'expressat a la Declaració Política expressà que votarien a favor. 
 
 
Posteriorment, la sra. Marta Jiménez, regidora de la formació política d’ERC, va avançar que 
votarien a favor de la Declaració. Considerava que la mal anomenada llei de la dependència va 
néixer amb molt bones intencions i molta ambició i que havia de marcar un abans i un després 
en l’atenció a les persones amb discapacitat, però també va néixer amb un sistema de 
finançament molt inadequat com es va demostrar amb posterioritat. 
 
A més, els reiterats incompliments de les aportacions per part del govern central van comportar 
posar en una greu situació a l’administració que havia de prestar l’assistència, que en primer 
terme, corresponia a la Generalitat. Ara bé, en cap cas l’incompliment d’una administració 
podia suposar que els beneficiaris de la prestació es veiessin perjudicats que haguessin 
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d’assumir les despeses i per aquest motiu calia cercar altres fórmules per cobrir les mancances 
pressupostàries que feien molt difícils la prestació dels serveis. 
 
 
La sra. Guadalupe del Río, regidora del grup municipal de C’s, va deixar palès que la formació 
política que representava donaria suport a la Declaració Política i a totes les accions que es 
poguessin fer amb la finalitat de protegir i garantir el dret d’atenció de totes les persones en 
situació de dependència. 
 
 
Per tancar el debat sobre aquesta Declaració, el sr. Díaz, va donar les gràcies a tots els grups pel 
seu suport recordant que si bé el govern central era el mateix per a tots hi havia diferències 
entre els criteris que aplicaven les comunitats autònomes, deixant palès que també depenia de la 
voluntat política de cada comunitat autònoma i en la nostra és tenia la que es tenia.  
 

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint hores, cinquanta-nou minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono 
fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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